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Świętowaliśmy 105. rocznicę 
Niepodległości. Były uro-

czystości oficjalne i imprezy 
towarzyszące.

str. 10

11 MLIONÓW 
DLA GMINY

11 milionów na rozwój Gmi-
ny Kępice. Wkrótce rozpocz-

ną się kolejne inwestycje!

str. 4

NOWE MIESZKANIA  
W KĘPICACH

Ruszyła budowa 48 miesz-
kań w Kępicach. Już za dwa 
lata, wprowadzą się do nich 

lokatorzy. Trwa nabór.

str. 3

GMINA KĘPICE
ŚWIĘTOWAŁA

Życzymy przepięknych Świąt Bożego Narodzenia, 
wypełnionych radością i rodzinnym ciepłem. 

Niech będzie to czas pełen życzliwości, dobra i pięknych chwil, 
spędzonych w gronie Najbliższych.

Życzymy, aby kończący się rok był dla Państwa 
wspomnieniem pełnym satysfakcji i zadowolenia. 

Niech nadchodzący 2024 przyniesie nadzieję 
i siłę do realizacji kolejnych wyzwań.

W tym świąteczno – noworocznym czasie spójrzmy 
na otaczającą nas rzeczywistość z życzliwością, 

a przede wszystkim z dumą. 

Dzięki wspólnym działaniom realnie zmieniamy naszą Małą Ojczyznę, 
czyniąc ją piękniejszą i bardziej komfortową do życia. 

Dziękujemy wszystkim, którzy przyczyniają się do tych zmian!

Radosnych Świąt i Szczęśliwego Nowego Roku!

 Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic   

Marek Busłowicz 
Przewodniczący                                                                                                    

Rady Miejskiej w Kępicach
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Wydawać by się mogło, że jesz-
cze nie tak dawno składałam Pań-
stwu życzenia spełnienia marzeń 
na 2023 rok, a już mamy ostatni 
miesiąc tego roku. Czy dobrze wy-
korzystaliśmy ten rok, czy zrealizo-
waliśmy wszystkie plany? Czy był 
to dobry rok?

Miarą pracy Gminy jest realizacja 
budżetu, czyli to, ile mieliśmy do-
chodów, wydatków, ile pieniędzy 
wydaliśmy na inwestycje, czyli bu-
dowę dróg, wodociągów, kanaliza-
cji, chodników, i innych. To wymiar 
formalny, który można zmierzyć, 
dokładnie policzyć… Najważniej-
sze jest jednak to, w jakim stopniu 
zaspokajamy potrzeby mieszkań-
ców, jak można udogodnić życie, 
jak usprawnić codzienne funkcjo-
nowanie, jak uatrakcyjnić pobyt 
na naszych terenach? Jak zmierzyć 
zadowolenie mieszkańców? Tutaj 
nieco trudniej wszystko policzyć. 

Najważniejszą radością dla mnie 
i zespołu pracowników Urzędu i 
jednostek gminnych jest to, kie-
dy widzimy, że wyremontowana 
świetlica przyciąga mieszkańców, 
że organizowane są tam zabawy, 
spotkania. Kiedy widzimy dzieci 
na placu zabaw, kiedy mieszkańcy 
korzystają z siłowni napowietrz-
nych. Kiedy na Balu Seniora sala 
wypełniona jest po brzegi... Tak 
samo cieszy frekwencja na każdym 
zebraniu sołeckim, bo to świadczy 
o tym, że mieszkańcom zależy na 
rozwoju ich sołectwa i chcą, żeby 
ich głos był słyszany. Ogromną ra-
dość daje funkcjonowanie Środo-
wiskowego Domu Samopomocy, 
Centrum Integracji Społecznej – 

bo tu właśnie osoby potrzebujące 
otrzymują realne wsparcie. Nasza 
najnowsza inwestycja, czyli Cen-
trum Opiekuńczo-Mieszkalne – nie 
ma nic bardziej wzruszającego, 
niż zadowoleni pensjonariusze, 
podopieczni i załoga! I to cieszy 
najbardziej, kiedy widzę, że pra-
ca zespołu pracowników Gminy 
przynosi efekty, kiedy spotyka się z 
uznaniem, ale przede wszystkim z 
zadowoleniem mieszkańców.

A co w przyszłym roku? Przybli-
żymy się do finału remontu dworca 
kolejowego w Kępicach. Planujemy 
budowę i remont wielu dróg gmin-
nych i powiatowych: drogi Pusto-
wo-Płocko, droga do Miastka przez 
Ciecholub będzie dużo lepsza, uli-
ca Łętowska, Krótka, Jaśminowa w 
Korzybiu, droga w Barwinie, Barci-
nie, Mzdówku, Przytocku, chodnik 
do przystanku kolejowego i droga 
do dawnego przedszkola w Bie-
sowicach, świetlica w Żelicach, re-
monty zabytków, budowa nowych 
48 mieszkań i wiele innych… Liczę, 
że te wszystkie zaplanowane prace 
ułatwią i poprawią warunki życia 
wielu mieszkańcom. 

Życzę sobie, i nam wszystkim, 
byśmy umieli cieszyć się z tego 
co mamy, ale jednocześnie dążyli 
do stałego rozwoju, byli dla siebie 
życzliwi i wyrozumiali. Byśmy do-
brze wykorzystali dany nam czas, 
czuli się spełnieni i szczęśliwi. By 
drobne problemy nie przysłaniały 
nam radości z tego, że jesteśmy, 
cieszmy się ze spotkań z najbliższy-
mi, przyjaciółmi, znajomymi..

   g Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Czas planów  
i podsumowań

Grali dla integracji

Samorządowcy zagrali w 
turnieju. Propagują aktyw-
ność sportową.  

Drużyna z Gminy Kępice 
wzięła udział w IV Amator-
skim Turnieju Pracowników 
Samorządowych w Siatków-
ce o Puchar Starosty Słup-
skiego. – Lubimy nie tylko 
kibicować profesjonalnym 
siatkarzom, ale także aktyw-
nie realizować ten sport. Cie-
szymy się, że po raz kolejny 
spotkaliśmy się na wspól-
nych rozgrywkach z kolega-
mi i koleżankami z okolicz-
nych gmin – mówi Grzegorz 
Ożóg, Skarbnik Kępic.

W turnieju, który został 

zorganizowany przez kobyl-
nicki samorząd udział wzięli 
przedstawiciele gospodarzy, 
Gminy Kępice, Starostwa 
Powiatowego oraz Miasta 
Słupsk.

- To było wydarzenie pełne 
emocji. Wszystkim uczestni-
kom turnieju gratuluję do-
brej kondycji, uważam, że 
wszyscy dzisiaj wygrali – mó-
wił Leszek Kuliński, Wójt Gmi-
ny Kobylnica.

Najważniejszym założe-
niem tego sportowego wy-
darzenia, była integracja pra-
cowników samorządowych 
i popularyzacja sportu w 
naszym powiecie. – Poziom 
gry był bardzo wyrównany. 

Sportowa pasja

Ekipa pracowników samorządowych z Kępic podczas turnieju 
w Kobylnicy.

Z drugiej strony

Dworzec zaczyna się zmieniać

Na tę informację wielu mieszkańców czekało od dawna. Historia dzieje się na naszych oczach.

Wielofunkcyjne  
Centrum Przesiadkowe

- To wyjątkowy moment. 
Po czasochłonnym proce-
sie przejmowania budynku, 
opracowaniu dokumentacji i 
uzgodnieniach z konserwato-
rem zabytków, przystępujemy 
do długo oczekiwanej moder-
nizacji - cieszy się Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Na początku listopada w 
Urzędzie Miejskim w Kępi-
cach samorządowcy pod-
pisali umowę z wykonawcą 
wyłonionym w postępowaniu 
przetargowym na moderniza-
cję budynku dworca PKP. In-
westycję wykona firma Selfnet 
Marcin Daglis.

Koszt inwestycji wynosi 4 
178 819, 70 zł.

Zadanie zostało dofinanso-
wane ze środków w ramach 
rekompensaty za budowę 
tarczy antyrakietowej w Redzi-
kowie w ramach „Programu na 
rzecz zwiększenia szans roz-
wojowych Ziemi Słupskiej na 
lata 2019-2024.” 

- Zgodnie z umową termin 
wykonania inwestycji to 18 
miesięcy. Modernizacja zatem 
powinna zakończyć się dru-
gim kwartale 2025 roku – in-
formuje Burmistrz Majewska.

Przypomnijmy, że nowe 
Centrum Przesiadkowe będzie 
spełniało wiele funkcji. Na par-
terze od strony peronów bę-
dzie zlokalizowana poczekal-
nia, a tuż obok zaplanowano 
powstanie nowych zatok au-
tobusowych. To z pewnością 
będzie duże ułatwienie dla 

podróżujących i przesiadają-
cych się do różnych środków 
lokomocji. Przy poczekalni 
powstanie sklep spożywczy, 
toalety, a dostęp do budynku 
będzie także komfortowy dla 
osób z niepełnosprawnościa-
mi.

Centrum Przesiadkowe zo-
stało zaprojektowane w taki 
sposób, aby spełniało jak naj-
więcej funkcji. 

Zaplanowano m.in. pomiesz-
czenie na salę minikina, która 
pomieści około 25 osób. To 
może być ciekawa alternatywa 
nie tylko dla mieszkańców, ale 
także dla podróżujących, którzy 
oczekują na przesiadkę. Nie za-

braknie także kawiarni oraz po-
mieszczeń usługowych do wy-
najęcia. Zaprojektowano także 
ogólnodostępną dla mieszkań-
ców toaletę (w miejscu wcze-
śniejszej lokalizacji). Na piętrze 
obiektu zaplanowano pomiesz-
czenia na salę zabaw dla dzieci, 
a obok na siłownię.

- Prace budowalne już się 

Zaniedbany budynek dworca 
PKP, zmieni się w komfortowe 
i wielofunkcyjne Centrum 
Przesiadkowe.

rozpoczęły. W pierwszej kolej-
ności ogrodziliśmy cały obiekt 
i przystąpiliśmy do prac przy-
gotowawczych. Liczymy, że 
inwestycja przebiegnie spraw-
nie i już wkrótce mieszkańcy 
i przyjezdni będą cieszyć się 
zmodernizowanym centrum – 
mówi Marcin Daglis, właściciel 
firmy Selfnet.                                            g

W listopadzie kępiccy samorządowcy podpisali umowę na 
długo oczekiwaną przez mieszkańców inwestycję.

To było udane spotkanie, z 
pewnością weźmiemy udział 
w kolejnej edycji – mówi Da-

mian Chabros z Urzędu Miej-
skiego w Kępicach.

g
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Sesja ze ślubowaniem i nagrodami

W kępickiej Radzie Miej-
skiej oficjalnie zasiadł nowy 
rajca. 

Podczas październikowej 
sesji Rady Miejskiej nowo 
wybrany radny złożył ślubo-
wanie – „wierny Konstytucji i 
prawu Rzeczypospolitej Pol-
skiej, ślubuję uroczyście obo-
wiązki radnego sprawować 
godnie, rzetelnie i uczciwie, 
mając na względzie dobro 
mojej gminy i jej mieszkań-
ców”. Od tego momentu Ka-
rol Waszak został radnym.

– Mam nadzieję, że uda mi 
się zrealizować postawione 
cele. Liczę na dobrą współ-
pracę z mieszkańcami i sa-
morządowcami – mówi rad-
ny Waszak.

Wybory uzupełniające, 
które wyłoniły nowego rajcę 
były związane z ustąpieniem 
z funkcji radnego Adama 

Radny zaprzysiężony

Ruszyła budowa mieszkań

Nowe mieszkania w Kępicach
Oficjalnie przekazano plac 
budowy. W Kępicach wybu-
dujemy 48 mieszkań. 

- To wspaniały dzień dla na-
szej gminy. Dzięki wspólnej 
inicjatywie ze spółką SIM „KZN 
Pomorze” rozpoczynamy wiel-
ką inwestycję. Przy ulicy Sikor-
skiego powstaną dwa budyn-
ki, w którym znajdzie się 48 
mieszkań – mówiła Magdale-
na Majewska, Burmistrz Kępic.

Podczas uroczystości w 
połowie października, pod-
pisano protokół przekazania 
placu budowy Wykonawcy 
inwestycji. 

– Liczymy, że budowa bę-
dzie przebiegać sprawnie. 
Realizacja zadania przewidzia-
na jest na okres najbliższych 
dwóch lat. Z kolei już od teraz 
będzie prowadzony nabór, za-
tem potencjalni lokatorzy już 
będą mogli składać stosowne 

wnioski o przydział mieszka-
nia – precyzuje Karol Karda-
siński, prezes spółki Społecz-
nej Inicjatywy Mieszkaniowej 
„KZN – Pomorze”.

Co istotne, po upływie 15 lat 
lokatorzy będą mogli wystą-
pić o przekształcenie miesz-
kań we własność.

Samorządowcy, przedsta-
wiciele spółki, goście oraz 
mieszkańcy dokonali symbo-
licznego wbicia łopaty na znak 
rozpoczęcia budowy.

- Gmina Kępice intensywnie 
się rozwija na wielu płaszczy-
znach. Cieszy nas, że samorzą-
dowcy tak sprawnie pozyskują 
środki zewnętrze i realizują 
szereg zadań we współpracy 
z różnymi partnerami – pod-
kreślała Samanta Nowińska, 
dyrektor biura poselskiego 
Piotra Müllera.

Symbolicznego wbicia 
pierwszej łopaty dokonali 
Magdalena Majewska, Karol 
Kardasiński, Samanta Nowiń-
ska, Jakub Pyżanowski – za-
stępca Prezesa Krajowego 
Zasobu Nieruchomości, a z 
ramienia Wykonawcy Adam 
Krawiec – prezes, oraz dwoje 
młodych mieszkańców gminy 
– Alicja Krycińska i Adrian So-

Gonciarza, który objął stano-
wisko prezesa Przedsiębior-
stwa Gospodarki Komunal-
nej.

Sesja była także okazją do 
wręczenia nagród wyróż-
niającym się w swojej pracy 
nauczycielom z okazji nie-
dawno obchodzonego Dnia 
Edukacji Narodowej. Nagro-
dy Burmistrza Kępic odebra-
ły: Władysława Trusiak (ZS 
Kępice), Dorota Chwieduk 
(ZS Kępice), Agnieszka 
Ciżmowska (SP Warcino) oraz 
Marlena Stępień – Zagrajek 
(SP Korzybie).         

                g

łowiński.
- Będziemy starali się reali-

zować inwestycję zgodnie z 
ustalonymi harmonograma-
mi. Zależy nam, aby lokatorzy 
mogli jak najszybciej wprowa-
dzić się do nowych mieszkań – 
powiedział Adam Krawiec. 

Przypomnijmy, że Gmina 
Kępice pozyskała na ten cel 
kilkanaście milionów złotych 
z Ministerstwa Rozwoju, Pracy 
i Technologii oraz z Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa, któ-
re wraz z działką pod budowę 
zostały wniesione jak wkład 
własny do spółki. Ponadto 
jako pierwszy SIM w Polsce 
wspólnie z Gminą Kępice po-
zyskaliśmy ponad 5,2 miliony 
złotych z Krajowego Planu Od-
budowy.

W nowych obiektach po-
wstaną dwu i trzypokojowe 
mieszkania, do których będą 
przynależeć przestronne piw-

W październiku oficjalnie przekazano plac budowy Wykonawcy inwestycji.

Na krótko

Gmina Kępice otrzymała 
dofinansowane na kolejną 
drogę. Prace ruszą w przy-
szłym roku.  

- Cieszymy się, że kolejna 
droga gminna przejdzie mo-
dernizację. To efekt złożonego 
przez nas wniosku do rządo-
wego programu – wyjaśnia 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

W ramach zadania zosta-
nie przebudowana ulica Łę-
towska w Korzybiu. Obecnie 
droga jest wykonana z płyt 
betonowych będących już w 
kiepskim stanie technicznym. 
Jej długość to niemal 240 me-

trów.
Nowa droga zostanie wyko-

nana w systemie betonowym 
wraz z budową kanału tech-
nologicznego oraz sieci oświe-
tleniowej. Chodnik oraz zjazdy 
do posesji zostaną wykonane 
z kostki brukowej betonowej.

Wartość inwestycji to 967 ty-
sięcy złotych, z czego dofinan-
sowanie wynosi ponad 773 
tysiące złotych (80 procent 
wartości). Środki zostały pozy-
skane z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg – edycja 2024.

Prace powinny rozpocząć 
się wiosną przyszłego roku.

g

Są pieniądze na drogę!

 Obecny stan ulicy Łętowskiej w Korzybiu.

Nowym radnym został Karol Waszak.

Podczas sesji wręczono 
nagrody wyróżniającym się 

nauczycielom

Chcesz zamieszkać w nowych budynkach w Kępicach? 
Dowiedz się więcej i złóż wniosek.

- Zachęcamy do zapoznania się ze szczegółami naboru na 
naszej stronie internetowej oraz do bezpośredniego kontaktu 
z pracownikami Urzędu Miejskiego w Kępicach – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz Kępic.

Nabór wniosków będzie trwał w okresie od 12 października 
2023 r. do 31 stycznia 2024 r.

Osoby zainteresowane zawarciem umów, zobowiązane są 
do złożenia w wersji papierowej wniosku wraz z niezbędnymi 
załącznikami w Urzędzie Miejskim w Kępicach.

- Nasi pracownicy będą pomagać wszystkim zainteresowa-
nym w wypełnieniu dokumentów. Chętnie wyjaśnimy prze-
bieg całego procesu naboru. Zapraszamy do pokoju nr 105 i 
106, gdzie będziecie Państwo mogli uzyskać niezbędne infor-
macje – zachęca Damian Chabros, kierownik Referatu ds. Geo-
dezji, Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska UM w 
Kępicach.

Oferta najmu mieszkań jest niezwykle korzystna i może być 
wyjątkową alternatywą dla wielu osób poszukujących swojego 
miejsca. 

Więcej szczegółów, dokumenty do pobrania oraz karty po-
szczególnych lokali mieszkalnych dostępne są na stronie in-
ternetowej Gminy Kępice pod linkiem: https://kepice.pl/arty-
kul/1278/sim-kzn-pomorze

Trwa nabór

Przy ul. Sikorskiego powstaną dwa obiekty, w którym będzie 
48 mieszkań.

nice. Budynki będą wyposa-
żone w windy, a infrastruktura 
dostosowana do potrzeb osób 
z niepełnosprawnościami. Wo-

kół nich zostanie zagospoda-
rowany teren, powstanie plac 
zabaw i miejsca postojowe.

g
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Pieniądze na rozwój

11 milionów dla Gminy!
Rozstrzygnięto kolejny 
program wsparcia dla 
gmin. Pieniądze na rozwój 
infrastruktury i zakup 
sprzętu.

W październiku rzecznik rzą-
du poinformował o wynikach 
naboru wniosków do Progra-
mu Rządowego Polski Ład. 
– Przekazujemy samorządom 
kolejne środki na rozwój. Cie-
szę się, że dzięki rządowemu 
wsparciu nasza Mała Ojczyzna 
rozwija się tak intensywnie – 
mówił Minister Piotr Muller 
podczas konferencji prasowej 
w słupskim Starostwie Powia-
towym.

Gmina Kępice otrzyma aż 11 
milionów złotych dofinanso-
wania na zadania infrastruktu-
ralne oraz zakup sprzętu.

W ramach Programu Inwe-
stycji Strategicznych otrzyma-
my 2,5 miliona złotych m.in. 
na zakup autobusu minimum 
na 33 osoby, dostosowanego 
do przewozu osób z niepełno-
sprawnościami. 

– Dzięki temu zakupowi 
polepszymy codzienne funk-
cjonowanie podopiecznych 
naszych instytucji, jak choć-
by Środowiskowego Domu 
Samopomocy, Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalnego, 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
czy Centrum Integracji Spo-

łecznej – informuje Marzena 
Piszko – Bojaryn, koordynator 
ds. dostępności.

Z tej puli środków zakupio-
na zostanie także niskoemisyj-
na zamiatarka kompaktowa, 
co wpłynie na poprawę estety-
ki gminy oraz przyczyni się do 
rozwoju kępickich spółdzielni 
socjalnych.

Z tego samego programu 
otrzymamy kolejne 6,5 miliona 
złotych na rozwój infrastruktu-
ry drogowej i modernizację 
sieci kanalizacyjno – wodocią-
gowej. Modernizacją zostanie 
objętych kilka odcinków dróg 
gminnych.

Święto w Przytocku

Czas podsumowań wypeł-
niony wspomnieniami i 
wieloma emocjami. Święto 
szkoły w Przytocku.

Niepubliczna Szkoła Pod-
stawowa obchodziła jubileusz 
10-lecia istnienia pod szyl-
dem Stowarzyszenia „My dla 
Was”. – To już dekada odkąd 
stowarzyszenie prowadzi na-
szą szkołę. Dzisiaj w sposób 
szczególny chcemy docenić i 
dostrzec najpiękniejsze i war-
tościowe momenty – mówił 
Zdzisław Maciaszek, dyrektor 
szkoły. 

W październiku w Przytocku 
zorganizowano wielką uro-
czystość, w której uczestni-
czyli uczniowie, nauczyciele, 
rodzice i wielu zaproszonych 
gości. Młodzież przygotowała 
występy artystyczne, a wszy-
scy mieli okazję zwiedzić cały 
obiekt szkolny. 

- Bardzo nas cieszy roz-
wój szkoły na przestrzeni lat. 
Ważnym aspektem jej funk-
cjonowania jest ciągłe wpro-
wadzanie wielu innowacji 

dydaktycznych oraz profesjo-
nalna opieka m.in. nad dzieć-
mi z niepełnosprawnościami. 
Życzymy kolejnych sukcesów 
i dalszej aktywnej działalno-
ści – mówili kępiccy samorzą-
dowcy Magdalena Majewska i 
Marek Busłowicz.

Obchodzili Jubileusz

Swoje gratulacje przekazał 
także Starosta Słupski. – Je-
stem pod dużym wrażeniem 
funkcjonowania placówki. 
Powstała tu znakomita infra-
struktura, która połączona z 
profesjonalizmem nauczycieli 
stwarza wspaniałe warunki dla 

Samorządowcy Powiatu Słupskiego podczas konferencji prasowej Ministra Piotra  Mullera.

Dyrektor Zdzisław Maciaszek odbiera gratulacje od kępickich samorządowców. 

- Przeznaczymy je na wy-
budowanie dwóch odcinków 
dróg w Korzybiu, ulice Jaśmi-
nową i Krótką, a także drogi 
w Barcinie i Barwinie. Zostaną 
wyremontowane także drogi 
w Mzdówku i Przytocku – in-
formuje Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Z kolei w Kępicach, zmo-
dernizowane zostaną drogi na 
Osiedlu Leśnym wraz z remon-
tem sieci wodociągowo – ka-
nalizacyjnej.

Kolejne 2 miliony złotych 
zostaną przeznaczone na 
wykonanie remontu i zago-
spodarowanie terenu wokół 

filii bibliotecznej w Obłężu. W 
ramach zadania przewidzia-
no m.in. odświeżenie elewacji 
budynku, wymianę instalacji 
elektrycznej i sanitarnej oraz 
wymianę stolarki drzwiowej i 
okiennej. Przewidziano także 
budowę kolejnego pomiesz-
czenia z przeznaczeniem na 
kuchnię i siłownię.

- Bardzo się cieszymy z po-
zyskanych funduszy. To ko-
lejne pieniądze, które realnie 
przyczynią się do poprawy 
jakości życia naszych miesz-
kańców – podkreśla Burmistrz 
Magdalena Majewska.
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Na krótko

Gmina Słupsk obchodziła 
jubileusz. Samorządowcy z 
Kępic gratulowali osiągnięć.   

W listopadzie Gmina 
Słupsk świętowała jubileusz 
50-lecia. W trakcie uroczystej 
gali był czas na poznanie hi-
storii gminy, wręczenie po-
dziękowań oraz prezentację 
gminnych zespołów muzycz-
nych i sportowych.

Zaproszeni goście składali 
samorządowcom gratulacje 
za osiągnięte sukcesy. 

– Cieszymy się, że Gmina 
Słupsk od lat konsekwent-
nie się rozwija, co owocuje 
stałym podwyższaniem ja-

kości życia mieszkańców i 
przyczynia się do wzrostu 
atrakcyjności. Życzmy kolej-
nych sukcesów i wytrwałości 
w dalszym rozwoju – mówił 
Grzegorz Ożóg, Skarbnik Kę-
pic wręczając upominek Bar-
barze Dykier.

- Dziękujemy Drodzy Go-
ście, za wszystkie życzenia, 
podziękowania i słowa uzna-
nia. Dla nas największym 
prezentem była Wasza obec-
ność na Gali 50 - lecia Gminy 
Słupsk – podkreśliła Barbara 
Dykier, Wójt Gminy Słupsk.
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Gmina świętowała

Skarbnik Kępic Grzegorz Ożóg składa gratulacje i wręcza upo-
minek Wójt Barbarze Dykier.

Rewelacyjna wiadomość do-
tarła we wrześniu do naszej 
Gminy.    

Opublikowano wyniki na-
boru w ramach Funduszu 
Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład dedykowany gmi-
nom gdzie funkcjonowały 
PGR-y. Tym razem zyskają 
mieszkańcy Żelic i Biesowic. 

W Żelicach wybudujemy 
świetlicę wiejską dostępną 
dla wszystkich grup spo-
łecznych, w tym dla osób z 
niepełnosprawnościami. Bę-
dzie to jednokondygnacyjny 
budynek o powierzchni użyt-
kowej ok. 180 m2, podzie-
lony na strefy funkcjonalne: 
strefę wejścia (hol i szatnia), 

rekreacji (sala wielofunkcyj-
na), sanitarną (toalety) oraz 
gospodarczą (pomieszczenie 
gosp., pomieszczenie socjal-
ne z aneksem kuchennym i 
komunikacja).

W Biesowicach zaś przebu-
dowana zostanie droga pro-
wadząca do starego przed-
szkola. Jest to obecnie droga 
gruntowa w bardzo złym sta-
nie technicznym, utrudniają-
cym komunikację zarówno 
mieszkańcom jak i służbom 
publicznym. 

Szacowany koszt obu in-
westycji to ponad 2 500 000 
zł a dofinansowanie wyniesie 
aż 98%.
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Nowa świetlica i droga

Wizualizacja świetlicy wiejskiej, która dzięki dofinansowaniu 
powstanie w Żelicach.

rozwoju dzieci – podkreślał Pa-
weł Lisowski. 

Goście mieli okazję zwie-
dzić sale lekcyjne, zapoznać 
się z procesem edukacyjnym, 
poznać uczniów i nauczycieli 
placówki.

g

Duże dofinansowanie dla Żelic i Biesowic



Nasze sprawywrzesień - grudzień 2023 5

W skrócie

Taka uroczystość jest wy-
jątkowa. Coraz więcej par 
decyduje się na nietypowy 
ślub.  

Zawarcie związku małżeń-
skiego to ogromne przeżycie, 
a wspomnienie tego wydarze-
nia zostaje w pamięci do koń-
ca życia. 

– Zauważamy tendencję, że 
z każdym rokiem coraz więcej 
par decyduje się na zawarcie 
związku poza urzędem. W tym 
roku odbyły się już cztery takie 
śluby – mówi Sylwia Łepecka, 
kierownik Urzędu Stanu Cywil-
nego w Kępicach.

Niedawno jedna z par zde-
cydowała się na wspólne zło-
żenie przysięgi nad samym 
jeziorem Obłęskim. Alicja i Ra-
fał wymarzyli sobie, że uroczy-
stość odbędzie się w plenerze 
i zorganizowali ją przepięknie. 

- Z pewnością to było wy-
jątkowe wydarzenie nie tylko 
dla Pary Młodej, ale także dla 
wszystkich gości. Przyznam, 
że udzielając tego ślubu, sama 
byłam bardzo poruszona. At-

mosfera tego miejsca, wystrój, 
piękna pogoda wywołały wie-
le wzruszeń – wspomina Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Pary chcące skorzystać z ta-
kiej możliwości, powinny zło-
żyć w Urzędzie Stanu Cywilne-
go stosowny wniosek. Należy 
jednak pamiętać, aby wybór 
miejsca na zawarcie związku 
małżeńskiego nie godził w po-
wagę urzędu, a przede wszyst-
kim był bezpieczny dla wszyst-
kich osób uczestniczących. 

- Zorganizowana ceremonia 
nad jeziorem Obłęskim mia-
ły charakter bardzo wzniosły, 
a całe otoczenie dodało jej 
niezwykłego piękna. Ślub w 
takich okolicznościach jest 
naprawdę wspaniały. Życzymy 
Parze Młodej, aby ta atmos-
fera towarzyszyła całe życie, 
a miłość rozkwitała z każdym 
dniem - uśmiecha się Sylwia 
Łepecka.            

Fot. dzięki uprzejmości  
Pary Młodej                

         g

Miłość nad jeziorem…

Dzięki uprzejmości Pary Młodej.

Inwestycja z unijnym wsparciem

Rozbudowujemy sieć kana-
lizacyjno – wodociągową. 
Zyskają mieszkańcy Osowa i 
Chorowa. Trwająca inwe-
stycja to efekt pozyskanych 
środków z Unii Europejskiej.

– Pozyskaliśmy ponad 3 
miliony złotych. Zadanie obej-
muje m.in. wykonanie sieci 
wodociągowej, kanalizacji 
tłocznej, grawitacyjnej, prze-
pompowni – mówi Adam 
Gonciarz, prezes kępickiego 
Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej.

Inwestycja jest komplekso-
wa i z pewnością przyczyni 
się do poprawy jakości życia 
mieszkańców w tej części gmi-
ny. W ramach prowadzonych 
prac zostanie wybudowana 
sieć wodociągowa (ok. 1900 
m) i kanalizacja tłoczna (ok. 
1300 m) wraz z jedną prze-
pompownią sieciową. Ponad-

to zostanie wykonana kanali-
zacja grawitacyjna na odcinku 
ok. 600 metrów. 

- Co ważne, zmodernizowa-
na zostanie także technologia 
uzdatniania wody, wymienio-
na będzie także pompa głę-
binowa. Remontem zostanie 
także objęta stacja uzdatnia-
nia wody, gdzie wymienimy 
m.in. pokrycie dachowe i 
przeprowadzimy termomo-
dernizację – wymienia prezes 
Gonciarz.

Całkowity koszt inwestycji 
to nieco ponad 3,7 miliona 
złotych. Prace powinny zakoń-
czyć się w kwietniu przyszłego 
roku.

Zadanie jest dofinansowane 
z Unii Europejskiej w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014–2020 
typ operacji „Gospodarka 
wodno-ściekowa” w ramach 

Trwa budowa sieci

W ramach inwestycji wartej 3 mln złotych powstaje nowa sieć 
wodociągowo – kanalizacyjna.

poddziałania „Wsparcie inwe-
stycji związanych z tworze-
niem, ulepszaniem lub roz-
budową wszystkich rodzajów 

Dokument ułatwi pozyskiwanie środków

Jest porozumienie
Zwieńczyliśmy wielomiesięczną pracę. Ważne porozumienie podpisane!

We wrześniu w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach samo-
rządowcy z regionu podpi-
sali ważny dokument. – To 
efekt wielu miesięcy pracy. 
Spotykaliśmy się cyklicznie, 
omawiając potrzeby naszych 
samorządów i kierunki ich 
dalszego rozwoju – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Przypomnijmy, że dwa 
lata temu powołano Obszar 
Funkcjonalny Środkowe Po-
morze. Powstało ono w celu 
wzajemnej integracji regionu 
i współdziałania pomiędzy 
zrzeszonymi gminami. Za 
kluczowy element współpra-
cy uznano wspólne działa-
nie na rzecz pozyskiwania i 
optymalnego wykorzystania 
środków zewnętrznych. W 
ostatnich miesiącach samo-
rządowcy uzgodnili kierunki 
rozwoju, które będą kluczo-
we w pozyskiwaniu środków 
finansowych dla regionu.

- Zintegrowane Porozu-
mienie Terytorialne, które 
nakreśla kierunki rozwoju 
samorządów zrzeszonych w 
obszarze, pozwoli na aktyw-
ne pozyskiwanie środków 
na rozwój w wielu dziedzi-
nach. Przyjęty przez samo-
rządowców dokument bę-
dzie olbrzymim wsparciem 
w procesach związanych 
z ubieganiem się o środ-
ki zewnętrzne – podkreślał 
Wiesław Byczkowski, Wice-

marszałek Województwa Po-
morskiego.

Celem spotkania, było ofi-
cjalne podpisanie Zintegro-
wanych Porozumień Teryto-
rialnych z samorządowcami 
zrzeszonymi w Partnerstwie 
Obszaru Funkcjonalnego 

Samorządowcy z wielu gmin gościli na ważnym spotkaniu w Urzędzie Miejskim w Kępicach.

Środkowe Pomorze. W skład 
partnerstwa wchodzą gminy: 
Miastko, Kępice, Czarne, Koł-
czygłowy, Trzebielino, Tucho-
mie, Koczała, Rzeczenica i 
Przechlewo.

W trakcie spotkania dyrek-
torzy Powiatowych Urzędów 

Pracy z powiatów człuchow-
skiego, kartuskiego, lębor-
skiego i słupskiego podpisali 
także umowy na realizację 
projektów z zakresu aktywi-
zacji zawodowej mieszkań-
ców powiatów.
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Chcą się dzielić z innymi, 
tym co mają najlepsze. 
Mieszkańcy wzajemnie się 
wspierają.  

- To bardzo poruszające, że 
mieszkańcy pamiętają o na-
szych podopiecznych i wspie-
rają ich w różnych sytuacjach. 
Nasza Wspólnota jest niezwy-
kła i zasługuje na ogromne 
uznanie – mówi Tomasz Za-
grajek, kierownik Środowisko-
wego Domu Samopomocy w 
Kępicach.

W ostatnim czasie pod-
opiecznych odwiedzają różne 
grupy społeczne z występami 
artystycznymi, dobrym sło-
wem i chęcią integracji. Naj-
pierw swoim talentem podzie-
liły się dzieci z najmłodszych 

klas Szkoły Podstawowej w 
Kępicach. Przybyli też człon-
kowie Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku i Chóru Półnuta. 

– To były niezwykłe wizyty. 
Mieliśmy okazję wysłuchać 
koncertów, ale także nasi pod-
opieczni świetnie się bawili z 
naszymi gośćmi. To dla nich 
bardzo cenne doświadczenie 
i z każdej takiej wizyty czerpią 
olbrzymią radość – podkreśla 
Justyna Barcikowska, pracow-
nik ŚDS.

W listopadzie z kolei ob-
chodzono Dzień Życzliwości. 
Z dobrym słowem, a przede 
wszystkim z wyjątkowym kon-
certem na flażoletach pojawili 
się uczniowie Szkoły Podsta-
wowej w Warcinie.

                                     g

Integracja i współpraca

Dzieci z kępickiej „zerówki” podczas występu dla podopiecz-
nych ŚDS.

małej infrastruktury, w tym in-
westycji w energię odnawial-
ną i w oszczędzanie energii”.

g

We wrześniu podpisano dokument, który ułatwi pozyskiwanie środków na rozwój w wielu 
dziedzinach.
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We wrześniu odbyły się już 
po raz 17. Otwarte Mistrzo-
stwa w Zbieraniu Grzybów 
w Korzybiu.   

Jest to cykliczne wydarzenie 
w naszej gminie, na które przy-
bywają mieszkańcy z różnych 
części Polski. - Cieszymy się, 
że dzięki współpracy z Nad-
leśnictwo Warcino ta impreza 
ma tak pozytywny charakter 
i odbiór wśród społeczności 
– mówi Marta Janas, dyrektor 
kępickiej biblioteki.

Tytuł „Króla Grzybiarzy” zdo-
był Pan Mieczysław Majewski. 

Tytuł „Miejscowy Króla Grzy-
biarzy” dot. mieszkańców Bar-
wina, Gościeradza i Korzybia, 
którzy zbierali tylko maślaki 
zdobył Mateusz Budziewski 

Tytuł „Nietypowy Okaz” trafił 
również do Pana Mateusza. 

Tytuł „Najliczniejsza Rodzin-
ka” zdobyła Anna Fiedorowicz. 

Tytuł „Największy Okaz” 
zdobył Henryk Niklas. 

Jednym ze stałych elemen-
tów tego wydarzenia jest kon-
kurs na potrawę kulinarną z 

grzybami. Uczestnicy przygo-
towali przepyszne potrawy.

1. miejsce - Magdalena Nie-
znalska

2. miejsce - KGW „Same Ra-
rytasy”

2. miejsce - Dorota Potrykus
3. miejsce - Agnieszka Gra-

bowska
Podczas Grzybobrania od-

był się również pokaz kulinar-
ny w wykonaniu uczestniczki 
8. edycji programu telewizyj-
nego „Hell’s Kitchen” Edźki Nie-
wiadomoskiej.

Jak co roku byli z nami 
oczywiście Przedstawiciele 
Polskiego Towarzystwa My-
kologicznego, Stacja Sanitar-
no-Epidemiologiczna w Słup-
sku, Koło Gospodyń Wiejskich 
„Same Rarytasy” z Korzybia, 
Sołectwo Korzybie, Andrzej 
Dąbrowski z wikliną, Rada 
Rodziców przy Zespole Szkół 
w Kępicach, Stowarzyszenie 
Wspierające Osoby Niepełno-
sprawne „Skrzydła Anioła” oraz 
OSP w Korzybiu. 

                                     g

Jesienią zbieraliśmy grzyby

Sprzęt zwiększy efektywność prowadzonych prac na terenie 
Gminy Kępice.

Pozyskane pieniądze 
pozwolą zwiększyć zakres 
usług i efektywność działań.  

- Dzięki dofinansowaniu w 
przyszłym roku wzbogacimy 
się o samochód dostawczy 
typu wywrotka z HDS. Taki 
pojazd znakomicie sprawdzi 
się przy odbiorze choćby 
gruzu po remontach, czy wy-
burzeniach obiektów – mówi 
Adam Gonciarz, prezes Spół-
dzielni Socjalnej „Zielony 
Punkt”.

Zakupiony sprzęt ma przy-
czynić się do zwiększenia 
efektywności prowadzenia 
tego rodzaju prac. Samochód 
ze względu na swój umiarko-
wany rozmiar, będzie miał 
szansę dotrzeć w trudno 
dostępne miejsca. Dzięki wy-
wrotce i HDS najcięższe pra-
ce związane z załadunkiem 
i rozładunkiem, będą mogły 

być wykonywane z poziomu 
samochodu.

- Pozyskaliśmy na ten cel 
190 tysięcy złotych z Krajo-
wego Planu Odbudowy. Za-
danie zostanie zrealizowane 
w pierwszym kwartale 2024 
roku – mówi Aleksandra Ol-
szyna z Urzędu Miejskiego w 
Kępicach.

W ramach realizowanego 
projektu zostaną także zaku-
pione dla pracowników spe-
cjalistyczne ubrania robocze, 
wyposażone w elementy od-
blaskowe. Ponadto zostaną 
zakupione materiały eduka-
cyjne, promujące właściwą 
segregację odpadów.

Wniosek został złożony w 
programie „Odporność oraz 
rozwój ekonomii społecznej 
i przedsiębiorczości społecz-
nej” na lata 2022 – 2025.

                                     g

Uzupełnią sprzęt

 Samorządowe rozmowy

O realizowanych i planowa-
nych inwestycjach rozma-
wiano podczas kawiarenki 
obywatelskiej.  

W kępickiej galerii ArtCafe 
w październiku zorganizowa-
no już po raz kolejny kawia-
renkę obywatelską. – Te spo-
tkania służą przede wszystkim 
mieszkańcom, którzy w bez-
pośredniej rozmowie mogą 
dowiedzieć się o aktualnych 
sprawach gminy. Cieszę się, 
że coraz więcej osób korzysta 
z tej formy rozmowy – mówi 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic. 

W trakcie kawiarenki sa-
morządowcy opowiedzieli o 
aktualnych etapach realizacji 
inwestycji w Kępicach. To m.in. 
modernizacja PSZOK, budo-

wa dróg i nowych budynków 
mieszkalnych. Burmistrz po-
informowała także o planach 
związanych z remontem 
budynku dworca PKP, gdzie 
wkrótce rozpoczną się prace.

- Wspólnie z wykonawcami 
staramy się roboty budowal-
ne organizować w taki spo-
sób, aby były one jak najmniej 
uciążliwe dla mieszkańców. 
Prosimy jednak, aby w czasie 
prowadzonych prac w cen-
trum Kępic zachować szcze-
gólną ostrożność – apeluje 
Burmistrz Majewska.

W trakcie kawiarenki miesz-
kańcy mogli zapoznać się 
także z dokumentacjami pro-
jektowymi najważniejszych 
inwestycji.

                         g

Kawiarenka obywatelska

Kawiarenka obywatelska odbyła się w galerii ArtCafe w 
Kępicach.

Ryby królują w „Sobótce”

Nowe smaki
„Sobótka” zaprasza na 
niedzielne obiady. W menu 
m.in. ryby, pierogi i danie 
dnia.

Ośrodek Wypoczynkowy 
„Sobótka” już zdążył nas 
przyzwyczaić do wielu nie-
spodzianek i bogatej oferty 
turystycznej. Po okresie wa-
kacyjnym, zostało wprowa-
dzone nowe menu, które 
nawiązuje do bogactwa na-
szych jezior. 

Od teraz, w każdą niedzie-
lę oprócz tradycyjnych dań, 
możemy spróbować potraw 
rybnych, przygotowanych 
według różnorodnych prze-
pisów. 

W ofercie znajdziemy m.in. 
okonia na maśle, pstrąga pie-
czonego oraz podawanego 
w sosie śmietanowym, bę-
dzie też serwowany kotlet 
rybny w sosie kremowo – ko-
perkowym czy własnoręcz-
nie przygotowane paluszki 
rybne. W ofercie oczywiście 
nie zabraknie pierogów z tra-
dycyjnymi farszami, ale też 
rybnym – z wędzonym pstrą-
giem. Do wyboru naszych 
gości będzie także szeroka 
oferta napojów, w tym win i 
piw z lokalnych browarów. 

W każdą niedzielę, będzie 
także można kupić obiad 
dnia oraz przekąski. Kuchnia 
jest otwarta w godz. 12 – 17.

 
g

Spółdzielnia z dofinansowaniem
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Modernizacja 3 km drogi powiatowej

Kolejna droga będąca w 
kiepskim stanie, przeszła 
modernizację.   

- Tym razem przebudowy-
wana była droga powiatowa 
na odcinku od Biesowiczek, 
przez Przyjezierze w kierun-
ku Lipnika. Cieszymy się z 
kolejnej inwestycji drogo-
wej prowadzonej na terenie 
naszej gminy – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Prace rozpoczęły się na po-
czątku listopada. Moderniza-
cją został objęty odcinek po-
nad 3 kilometrów drogi, który 
zyskał nową nawierzchnię 
asfaltową. Wykonano zjazdy 
o nawierzchni bitumicznej, 
a także pobocza z kruszywa 
łamanego. Jezdnia zyskała 
także oznakowanie poziome.

- Z pewnością poprawi się 
bezpieczeństwo użytkowni-

ków tej drogi. Koszt jej mo-
dernizacji to niemal 3 milio-
ny złotych. Cieszymy się, że 
dzięki dobrej współpracy z 
Lasami Państwowymi, uzy-
skaliśmy znaczące wsparcie 
finansowe na tę inwestycję 
– mówi Paweł Lisowski, Sta-
rosta Słupski.

Dofinansowanie z Fundu-
szu Leśnego wynosi bowiem 
2,4 mln złotych. 

                                     g

Remont drogi

Podczas prowadzonych prac 
na drodze powiatowej.

Konkurs z przesłaniem

Choć nagroda jest jedna, to 
zwycięzców jest wielu. Po-
znaliśmy wyniki konkursu.  

- Jesteśmy pod wrażeniem, 
jak bardzo nasi mieszkańcy za-
angażowali się w akcję zbiórki 
odpadów. Cieszymy się, że 
wspólnie przyczyniliśmy się 
do ich utylizacji – mówi Adam 
Gonciarz, prezes Spółdzielni 
Socjalnej „Zielony Punkt”. 

Przypomnijmy, że niedaw-
no został ogłoszony konkurs 
dla szkół z naszej gminy pod 
hasłem „Śmieci oddajesz - vo-
ucher dostajesz”. Uczestnicy 
akcji mieli zbierać makulaturę 
oraz elektrośmieci, a zwycięz-
cą miała zostać szkoła, któ-
ra zbierze najwięcej śmieci 
w przeliczeniu na jednego 

ucznia. Nagrodą jest voucher 
o wartości 1000 złotych na za-
kup sprzętu sportowego dla 
zwycięskiej placówki.

- Zebrane odpady już ode-
braliśmy od szkół i przeliczy-
liśmy. Te liczby robią wielkie 
wrażenie, dlatego już planuje-
my kolejne akcje tego rodzaju 
– informuje Radosław Kowal-
ski z „Zielonego Punktu”.

Ile zatem odpadów udało 
się zebrać w poszczególnych 
placówkach?

Na pierwszym miejscu upla-
sowała się Szkoła Podstawowa 
w Biesowicach. Zebrano tam 
1720 kg makulatury oraz 3200 
kg elektrośmieci. W przelicze-
niu na jednego ucznia uzyska-
ny wynik to 65,60 kg.

Zebrali tony odpadów

Powstanie przestrzeń multimedialna

miniPAKT w Kępicach
Gmina Kępice pozyskała środki na stworzenie przestrzeni do rozwoju kreatywności multimedialnej.

- Dzięki dofinansowaniu 
zostanie zakupiony niezbęd-
ny sprzęt służący rozwijaniu 
nowych form wzmacniania 
kompetencji cyfrowych po-
przez kreatywne wykorzysta-
nie nowych technologii cy-
frowych – informuje Marzena 
Piszko – Bojaryn z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach.

Kępiccy urzędnicy pozy-
skali na ten cel 200 tysięcy 
złotych w ramach konkursu 
miniPAKT. Środki w całości 
pokryją koszt zakupu sprzę-
tu.

W jego ramach powstanie 
12 stanowisk komputero-
wych oraz dodatkowo jedno 
dla prowadzącego. Zakupio-
ny zostanie projektor mul-
timedialny, ekran studyjny, 
zestaw gogli VR, tablety gra-

ficzne, kamery do streamin-
gu, zestaw greenscreen, czy 
profesjonalny aparat foto-
graficzny.

Sprzęt będzie wykorzy-
stany do tworzenia m.in. 
innowacyjnych ścieżek edu-
kacyjnych, scenariuszy pro-
wadzenia zajęć i szkoleń dla 
edukatorów/nauczycieli i ich 
uczniów. 

Co ważne, skorzystają tak-
że dorośli mieszkańcy gminy 
przy realizacji różnorodnych 
przedsięwzięć w kreatyw-
nych przestrzeniach eduka-
cji pozaformalnej. Zajęcia 
z wykorzystaniem sprzętu 
będą także prowadzone z 
osobami z niepełnosprawno-
ściami, m.in. w Środowisko-
wym Domu Samopomocy, 
czy Centrum Opiekuńczo – 

Mieszkalnym.
- Sprzęt zakupimy jeszcze 

w tym roku. Już w trakcie ko-
lejnych tygodni, będzie wy-

Ze sprzętu multimedialnego skorzystają zarówno dorośli, jak 
i dzieci z Gminy Kępice.

W warcińskiej placówce 
zebrano 400 kg makulatury 
oraz 600 kg elektrośmieci. To 
12,99 kg odpadów na jednego 
ucznia.

Z kolei w Przytocku osią-
gnięto wynik 12,55 kg na 
ucznia. Zebrano tam bowiem 
620 kg makulatury oraz 1300 
kg elektrośmieci.

W Szkole Podstawowej w 
Barcinie zebrano 360 kg maku-
latury i 500 kg elektrośmieci. 
To 8,78 kg odpadów na ucznia.

W korzybskiej szkole wynik 
na ucznia to 6,22 kg. Tam ze-
brano 300 kg makulatury i 160 
kg elektrośmieci.

W Zespole Szkół w Kępicach 
łącznie zebrano 1100 kg od-
padów. 660 kg to makulatura, 

a 440 kg to elektrośmieci. W 
przeliczeniu na ucznia wynik 
wniósł 5 kg.

- Cieszy nas tak duże zainte-
resowanie akcją, dziękujemy 
wszystkim za udział i wyko-
nanie świetnej pracy. Choć 
voucher trafi do Biesowic, tak 
naprawdę zwycięzcami są 
wszyscy, którzy przyczynili się 
do utylizacji odpadów – pod-
kreśla prezes Gonciarz.

W najbliższych dniach 
przedstawiciele Szkoły Pod-
stawowej w Biesowicach 
zadecydują, na jakie zakupy 
przeznaczą swoją nagrodę. 
Wybrany sprzęt niebawem 
trafi do uczniów szkoły.

                         g

Kępiccy klubowicze wzięli 
udział w ważnych zawo-
dach. Są sukcesy!  

We wrześniu w Mikosze-
wie odbył się Wojewódzki 
Zlot Honorowych Dawców 
Krwi. – Członkowie kępickie-
go klubu biorą udział w tym 
zlocie od dwudziestu lat. Cie-
szę się, że zawsze zdobywa-
my wysokie noty – mówi Je-
rzy Flegel, prezes Klubu HDK 
w Kępicach.

Tym razem nasza drużyna 

zdobyła II miejsce w Turnieju 
Piłki Siatkowej oraz III miej-
sce w klubowym turnieju 
sprawnościowo – sporto-
wym. W zlocie uczestniczyło 
dziewięcioro członków kę-
pickiego klubu Honorowego 
Dawcy Krwi. 

- Gratuluję naszej ekipie te-
gorocznych sukcesów. Ważne, 
że mamy aktywnych człon-
ków, którzy realizują się na 
wielu płaszczyznach – podkre-
śla prezes Flegel.

                        g

Wzięli udział w Zlocie

Krwiodawcy na podium

korzystywany do różnorod-
nych zajęć – mówi Marzena 
Piszko – Bojaryn.

g

Uczestnicy Wojewódzkiego Zlotu Honorowych Dawców Krwi 
w Mikoszewie.

W październiku 
wspólnie kisili 
kapustę i buraki. 
Event w centrum 
Kępic.  

- To był pro-
duktywnie spę-
dzony czas. Hu-
mory i świetna 
atmosfera towa-
rzyszyła wszystkim. 
Wspólna praca połączyła po-
kolenia – uśmiecha się Mar-
ta Janas, dyrektor kępickiej 
biblioteki.

Celem imprezy jest promo-
cja naszych tradycji i stanowi 
zachętę do ich kultywowa-
nia. Dorośli przygotowywali 
warzywa, dzieci udeptywały 

kapustę, wszyscy angażowali 
się do wspólnej pracy.

- Bardzo lubimy tę imprezę. 
To świetnie spędzony czas, a 
efekty są niezwykle smaczne. 
Są to chwile, które zbliżają do 
siebie pokolenia – mówi Do-
rota Wiśniewska z Bronowa.

                                     g

Kapusta w roli głównej
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Instalacje fotowoltaiczne z dofinansowaniem

Będziemy czerpać z odnawialnych źródeł energii. Inwestycja z dofinansowaniem unijnym.

- Cieszymy się, że dzięki 
dofinansowaniu w kwocie 
niemal 2,5 milionów złotych, 
realizujemy kolejną, ważną 
inwestycję. Dzięki niej skorzy-
stają indywidualni mieszkań-
cy oraz nasze lokalne insty-
tucje – informuje Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Pozyskane środki wraz z 
wkładem własnym zostały 
przeznaczone na wymianę 
odnawialnych źródeł energii 
dla mieszkańców indywidu-
alnych oraz w obiektach uży-
teczności publicznej. Kilka 
miesięcy wcześniej mieszkań-
cy zainteresowani założeniem 

instalacji składali stosowne 
wnioski, dzięki którym zostali 
objęci tym projektem. Dzięki 
niemu w zależności od wybra-
nego modułu, będą zamonto-
wane instalacje fotowoltaicz-
ne, kotły na biomasę, pompy 
ciepła i kolektory słoneczne. 

- Prace zakończą się jeszcze 
w tym roku. Montaż odnawial-
nych źródeł energii pozwoli 
też oszczędzić naszym instytu-
cjom publicznym – mówi Bur-
mistrz Majewska.

Na niektórych budynkach 
użyteczności publicznej, już 
można zauważyć nowe insta-
lacje. To m.in. remiza OSP w 

Trwa ekologiczna inwestycja

Modernizacja zakończona

Kolejna inwestycja zakoń-
czona. Tym razem zmoder-
nizowano drogę w Łużkach. 

- O naprawę drogi wnio-
skowali mieszkańcy sołectwa 
Warcino, przedsiębiorcy oraz 
osoby korzystające ze strzel-
nicy myśliwskiej. Kolejna in-
westycja drogowa przepro-

wadzona została z ogromnym 
wsparciem Nadleśnictwa 
Warcino – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

80 procent wartości inwe-
stycji pokryły Lasy Państwo-
we. W jej ramach drogę grun-
tową zmodernizowano na 
odcinku ponad 370 metrów. 

Łużki z nową drogą

Aktualny wygląd zmodernizowanej drogi w Łużkach oraz przed rozpoczęciem inwestycji.

Powstała tu jezdnia wykona-
na z betonu o szer. 3,5 m i 0,75 
m poboczy.

- Mamy nadzieję, że zmo-
dernizowana droga spełni 
oczekiwania mieszkańców i 
ułatwi im codzienną komuni-
kację – dodaje Burmistrz Kę-
pic.                                                g

Kolejne środki na zabytki

Ogłoszono wyniki naboru 
Rządowego Programu Od-
budowy Zabytków. Kolejne 
pół miliona dla Gminy 
Kępice! 

To już kolejne środki prze-
znaczone na remont obiek-
tów zabytkowych i sakralnych. 
Przypomnijmy, że w pierw-
szym naborze z rządowego 
programu pozyskaliśmy 1 mi-
lion 250 tysięcy złotych. Środki 
te przeznaczone są na remont 
budynków w Barcinie i Brono-
wie, zagospodarowanie tereny 
zabytkowego cmentarza przy 
kościele kępickim, a także na 
przeprowadzenie prac konser-
watorskich kościołów w Barci-
nie, Osowie i Biesowicach.

- Do drugiego naboru zgło-
siliśmy trzy wnioski. Cieszymy 
się, że wszystkie zyskały apro-
batę, dzięki czemu nasze za-
bytki odzyskają blask – mówi 

Zabytki znowu zyskają

Dzięki dofinansowaniu zmodernizowane zostaną m.in. schody 
w budynku kępickiej biblioteki.

Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Teraz skorzysta m.in. budy-
nek Biblioteki Miasta i Gminy 
w Kępicach. 150 tysięcy zł dofi-
nansowania zostanie przezna-
czonych na remont schodów 
głównych. 

Kolejne 150 tysięcy złotych 
przeznaczono na przeprowa-

dzenie prac konserwatorskich 
w kościele filialnym w Płocku.

Z kolei 200 tys. złotych po-
służy na drugi etap prac kon-
serwatorskich w barcińskim 
kościele.

- Otrzymane dofinansowanie 
stanowi aż 98 procent wartości 
zaplanowanych prac – mówi 
Burmistrz Majewska.                          g

Panele fotowoltaiczne pojawiły się już m.in. na dachu Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnego w 
Kępicach.

Kępicach, Centrum Opiekuń-
czo – Mieszkalne, czy Biblio-
teka Publiczna Miasta i Gminy 
Kępice. 

Łącznie projektem zostanie 
objętych aż 16 obiektów uży-
teczności publicznej na tere-
nie całej gminy.

Projekt pn. „Odnawialne 
Źródła Energii dla mieszkań-
ców w Gminie Kępice” jest 
współfinansowany z Regional-
nego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego 
na lata 2014 – 2020, w ramach 
działania 10.3.1. Odnawialne 
Źródła Energii – wsparcie do-
tacyjne.                                         g

Sportowe wyzwania

Sukces naszych Seniorów
Senioriada Powiatu Słup-
skiego to przede wszystkim 
integracja i dobra zabawa. 
Mamy też sukcesy! 

W hali sportowej w Jezie-
rzycach odbyła się Senioriada 
Powiatu Słupskiego. – Cieszę 
się, że udział w niej wzięło aż 
13 drużyn uczestniczących w 
projekcie Srebrna Sieć II. To 
dowód, że mamy wspania-
łych i aktywnych seniorów w 
naszym powiecie, którzy nie 
boją się wyzwań i potrafią się 
pięknie integrować – mówi 

Paweł Lisowski, Starosta Słup-
ski. 

Zawodnicy mierzyli się w 
kilku konkurencjach. To m.in. 
rzut ringo, bieg z piłeczką na 
czas, kręgle, czy rzut do kosza. 
Gminę Kępice reprezentowa-
ły cztery drużyny z Klubów 
Seniora w Barcinie, Biesowi-
cach, Kępicach i Korzybiu. 

Atmosfera była niezwy-
kle gorąca, bo drużyny były 
wspierane przez licznych ki-
biców.

– Staraliśmy się dopingo-

wać naszych zawodników 
jak najgłośniej. Gardła nieco 
zdarliśmy, ale było warto – 
uśmiechają się wierni kibice 
- Wiceburmistrz Maciej Cha-
berski i Skarbnik Kępic Grze-
gorz Ożóg. 

Na efekty dopingu nie trze-
ba było długo czekać, bo-
wiem zwyciężyła drużyna z 
Biesowic! Ta ekipa wystąpiła 
w składzie: Cecylia Baśniak, 
Anna Ciepiela, Mirosław Pa-
górek, Grażyna Płótnicka, Bar-
bara Wlazłowska.

- Wszyscy zawodnicy z Klu-
bów biorący udział w Senio-
riadzie dali z siebie wszystko, 
przełamywali swoje słabości. 

Wszyscy byli wspaniali – pod-
kreśla Marzena Grabowska, 
animator lokalny.

                                                  g

Uczestnicy Senioriady Powia-
tu Słupskiego, która odbyła 
się w Jezierzycach.
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Ważne wyróżnienie

Jerzy Flegel z Kępic laure-
atem ważnego konkursu! 

- Pańska działalność jest 
wyjątkowa. Dzięki realizowa-
nym inicjatywom, przyczynia 
się Pan do szerzenia pięknej 
idei krwiodawstwa, co jest 
niezwykle ważne dla całego 
społeczeństwa – podkreślała 
Danuta Wawrowska, radna 
Sejmiku Województwa Po-
morskiego w Gdańsku.

Podczas uroczystości do-
żynkowych, mieszkańcowi 
Kępic została wręczona na-
groda Marszałka Wojewódz-
twa Pomorskiego w konkur-
sie „Pomorskie dla Seniorów”. 
Jerzy Flegel został laureatem 
w powiecie słupskim w ka-

tegorii „Zwyczajny – Niezwy-
czajny Senior”.

Celem konkursu jest wy-
różnienie seniora, praco-
dawcy, a także osób po-
dejmujących szczególnie 
wartościowe i skuteczne 
inicjatywy na rzecz seniorów 
oraz upowszechnianie i pro-
mowanie działalności senio-
rów i polityki senioralnej w 
województwie pomorskim.

- Jerzy Flegel jest doskonale 
znany naszym mieszkańcom 
ze swojej kilkudziesięciolet-
niej działalności. Od blisko 30 
lat pełni funkcję Prezesa Klu-
bu Honorowego Dawcy Krwi 
w Kępicach, a będąc krwio-
dawcą przez całe życie oddał 
60 litrów krwi. Będąc preze-

Niezwyczajny Senior

Tradycyjne Święto Plonów

Dożynki Gminy Kępice odbyły się pod koniec sierpnia. Wspólnie podziękowaliśmy za tegoroczne plony. 

Uroczystości rozpoczęły 
się przejściem mieszkańców 
i gości barwnym korowodem 
pod scenę przy dźwiękach 
Kępickiej Orkiestry Dętej. 
Mszę Świętą w intencji Rol-
ników celebrował ks. Józef 
Bagniewski. 

– Każdego roku spotyka-
my się, aby podziękować za 
ten przysłowiowy bochen, 
który trafia na nasze stoły. 
Dzisiaj nasze myśli kierujemy 
w stronę rolników, dziękując 
im za trud codziennej pracy 
– mówił w homilii ksiądz Ba-
gniewski.

Sołtysi z naszej gminy 
złożyli chleby dożynkowe. 
Starostwie Dożynek Edyta 
Kukiełka i Krzysztof Bińczak 
przekazali symboliczny bo-
chen kępickim samorządow-
com.

– Obiecujemy podzielić 
go sprawiedliwie i aby wy-
starczyło go dla wszystkich 
– mówiła Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic. 

Samorządowcy wraz z soł-
tysami częstowali chlebem 
dożynkowych gości. 

- Praca rolnika jest niezwy-
kle trudna i wymagająca. 
Jesteśmy wdzięczni naszym 
rolnikom za pracę i poświę-
cenie. Musimy pamiętać, że 
rolnictwo jest gałęzią nie-
przewidywalną i zależną od 
aury, dlatego tym bardziej 
doceniamy ten trud – dzię-
kowała Burmistrz Majewska.

Obecny podczas uroczy-
stości Starosta Słupski Paweł 
Lisowski podkreślał, że rol-
nicy w Gminy Kępice są wy-
jątkowi. – Gmina Kępice jest 

moim rodzinnym miejscem, 
cieszę się, że mogę dziś świę-
tować ze swoimi przyjaciółmi 
– mówił Starosta Lisowski.

Podziękowania skierował 
także Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Kępicach Ma-
rek Busłowicz. – Rolnikom 
i ich rodzinom dziękujemy 
za ciężką pracę, za ich trud i 
zaangażowanie, bo to dzię-
ki nim na naszych stołach 
mamy chleb, który jest sym-
bolem życia i jedności – mó-
wił Marek Busłowicz.

Po części oficjalnej, rozpo-

Dożynki w Żelicach

sem klubu HDK organizuje 
wiele akcji i przedsięwzięć, 
zachęcając mieszkańców do 
szczytnej idei krwiodawstwa 
– mówi Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Jerzy Flegel organizuje 
szereg działań – to między 
innymi spartakiady, spotka-
nia informacyjne, różnorod-
ne akcje promocyjne, czy 
wyjazdy integracyjne. Jak 
wielokrotnie podkreśla, to 
właśnie sport jest świetnym 
łącznikiem międzypokolenio-
wym, który przyczynia się do 
szerzenia wartościowych idei. 
Dzięki szerokim kontaktom, 
podejmuje się działań inte-
gracyjnych wśród lokalnych 
klubów Honorowego Dawcy 

Krwi. Zachęca wolontariuszy 
do udziału w licznych przed-
sięwzięciach na szczeblu po-
wiatowym, wojewódzkim i 
regionalnym.

- Bardzo dziękuję za to wy-
różnienie. Cieszę się, że dzia-
łania kępickiego klubu HDK 
zostały dostrzeżone przez 
Pana Marszałka. Krew jest naj-
cenniejszym darem, dlatego 
zawsze zachęcam, aby się nim 
dzielić – mówił laureat.

Przypomnijmy, że w ubie-
głych latach w tej samej ka-
tegorii nagrodą zostali uho-
norowani z naszego powiatu 
także mieszkańcy Gminy Kę-
pice – Pan Stanisław Grześko-
wiak i Pan Zenon Słomski.

                                 g

częły się konkursy sołeckie.
Przez cały dzień nasi miesz-
kańcy i goście mieli okazję 
korzystać z wielu atrakcji. 
Swoje oryginalne stoiska 
przygotowały poszczególne 
sołectwa. Można było skosz-
tować wielu regionalnych 
i tradycyjnych potraw. Dla 
dzieci przygotowano strefę 
zabaw. Na scenie występo-
wały lokalne zespoły biesiad-
ne. Zabawne konkurencje w 
Turnieju Sołectw wywoływa-
ły wiele emocji

 g

Prezes kępickiego HDK otrzymał wyróżnienie „Zwyczajny 
Niezwyczajny Senior”.

Wczesnym wieczorem nagrodzono uczestników konkursów 
dożynkowych. Nie zabrakło też podziękowań.

- Bardzo dziękujemy wszystkim, którzy włączyli się w or-
ganizację tegorocznych Dożynek. Dopisała nam pogoda, fre-
kwencja i wspaniała atmosfera – mówiła Marta Janas, szefowa 
kępickiej biblioteki.

W tym roku zorganizowano konkurs kulinarny, polegający 
na przygotowaniu mięsa w słoiku. W tej kategorii zwyciężyło 
Sołectwo Obłęże, drugie miejsce zajęło KGW Kępiczanki, a 
trzecie Sołectwo Korzybie. Przyznano też wyróżnienie, które 
trafiło do KGW Wszechstronne.

- Wszystkim serdecznie gratulujemy, ale przede wszystkim 
dziękujemy za ogromne zaangażowanie w organizację na-
szych uroczystości. To nasze wspólne święto, które zawsze 
daje nam wiele radości – mówiła Burmistrz Magdalena Majew-
ska.

W turnieju „na wesoło” właściwie zwyciężyli wszyscy. Tu li-
czyła się sprawność, ale przede wszystkim dobry humor i dy-
stans. Z przyznanej punktacji kolejność zwycięzców wyglądała 
następująco: 1. KGW Same Rarytasy, 2. Sołectwo Warcino, 
3.Sołectwo Bronowo, 4. Sołectwo Obłęże, 5. Sołectwo Dar-
nowo, 6. Sołectwo Żelice, 7. Sołectwo Korzybie, 8. Sołectwo 
Barcino, 9. Sołectwo Płocko, 10. Sołectwo Podgóry, 11. Sołec-
two Przytocko, 12. Sołectwo Ciecholub, 13.Sołectwo Mzdowo, 
14.Sołectwo Pustowo, 15. Sołectwo Osowo, 16. Sołectwo Bie-
sowice, 17 KGW Barcinianki, 18. KGW Kępiczanki.

Po wręczeniu nagród i wyróżnień odbyła się zabawa tanecz-
na.

Nagrody
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Święto Niepodległości

Przez cały weekend trwały w Kępicach uroczystości związane z obchodami Święta Niepodległości.

105. rocznica odzyskania 
niepodległości rozpoczęła 
się mszą w kępickim kościele, 
która celebrowana była przez 
księdza proboszcza Józefa Ba-
gniewskiego oraz ks. Jerzego 
Bąka, kapelana leśników i my-
śliwych. Parafialna schola pod 
kierunkiem Lidii Łyszyk za-
dbała o oprawę muzyczną. Po 
jej zakończeniu, mieszkańcy 
usłyszeli pieśni patriotyczne w 
wykonaniu Chóru Półnuta.

Po godz.10 mieszkańcy pod 
przewodnictwem Kompanii 
Honorowej 7 Brygady Obro-
ny Wybrzeża, przeszli na Plac 
Wolności, gdzie rozpoczęły się 
oficjalne uroczystości. Kępicka 
Orkiestra Dęta odegrała hymn 
państwowy, a Poczet Chorą-
gwiany pod dowództwem 
ppor Kamila Kozeko podniósł 
flagę na maszt.

- Podczas corocznych ob-
chodów 11 listopada czcimy 
pamięć tych, którym zawdzię-

czamy własne państwo, któ-
rym udało się podnieść kraj z 
ogromnych zniszczeń I Wojny 
Światowej, stworzyć warunki 
rozwoju ekonomicznego, mo-
dernizacji gospodarczej i cywi-
lizacyjnej – mówiła w swoim 
przemówieniu Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic. – 
Życzę nam wszystkim, byśmy 
zdobytą niepodległość wyko-
rzystywali rozsądnie i godnie, 
byśmy należycie ją pielęgno-
wali – podkreśliła.

Samorządowcy i przedsta-
wiciele lokalnych instytucji, 
złożyli wiązanki kwiatów pod 
kamieniem upamiętniającym 
walczących o niepodległość. 
Udział w tej części obchodów 
wzięły także poczty sztanda-
rowe wraz z delegacjami re-
prezentującymi różne środo-
wiska, m.in. strażacy, leśnicy, 
myśliwi, przedstawiciele szkół 
i lokalnych stowarzyszeń. 

Po części oficjalnej, rozpo-

Gmina Kępice świętowała

czął się piknik. Mieszkańcy mo-
gli wysłuchać współczesnych 
piosenek patriotycznych oraz 
obejrzeć konkurs piosenki 
strażackiej. Na wszystkich 
czekała rozgrzewająca zupa 
grochowa oraz kiełbaski z 
ogniska.

O godzinie 13 w sali widowi-
skowej goście mogli obejrzeć 
premierę filmu „Loret, leśnik z 
charakterem”.

Dziękujemy majorowi Łuka-
szowi Koguciukowi, reprezen-
tującemu 7 Brygadę Obrony 
Wybrzeża za uświetnienie 
naszych uroczystości wizytą 
Kompanii Honorowej.

Po oficjalnych uroczysto-
ściach związanych z obchoda-
mi 105. rocznicy odzyskania 
niepodległości, które odbyły 
się 11 listopada, przyszedł czas 
na imprezy towarzyszące. 

– W niedzielę zaprosiliśmy 
mieszkańców na pieszy rajd 
wokół Kępic. W trakcie jede-

nastu kilometrów wspólnego 
spaceru, śpiewaliśmy piosen-
ki patriotyczne i cieszyliśmy 
się chwilami na łonie natury 
– mówi Marta Janas, szefowa 
kępickiej biblioteki.

Uczestnicy rajdu mieli pa-
triotyczne, biało – czerwone 
elementy, świetne humory 
i niespożyte zapasy energii. 
Po powrocie do biblioteki 
na wszystkich czekał obfity 
poczęstunek, przygotowany 
przez Koło Gospodyń „Kę-
piczanki”. To był także czas 
wspólnej biesiady. Nie zabra-
kło znanych i lubianych pieśni 
patriotycznych, wykonanych 
wspólnie z zespołem „Kępi-
czanki”.

- Podczas tegorocznego 
Święta Niepodległości, każ-
dy mógł znaleźć coś dla sie-
bie. Cieszymy się, że w ciągu 
dwóch dni, tylu mieszkańców 
wzięło udział w obchodach – 
dodaje Marta Janas.                g
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Promocja kultury leśnej

Uwielbiają leśne klimaty. 
Zorganizowali już drugą 
edycję wyjątkowego even-
tu.   

- Cieszy nas, że po raz kolej-
ny na naszym festiwalu poja-
wiło się tak wielu wystawców 
i mieszkańców. Państwa obec-
ność motywuje nas do dalsze-
go działania i kontynuacji tego 
pięknego wydarzenia – mówi 
Kamila Kowalik z Koła Gospo-
dyń Wiejskich w Przytocku.

W październiku w świetlicy 
wiejskiej w Przytocku zorga-
nizowano II Festiwal Leśnych 
Smaków. W jego ramach go-
ście mogli spróbować wyjąt-
kowych dań wykonanych z 
darów lasu oraz wziąć udział 
w pokazie kulinarnym Danie-
la Władymirowa. Nie zabrakło 
stoisk edukacyjnych, występu 
sygnalistów myśliwskich, pre-
zentacji sokolniczej, czy kon-
kursów kulinarnych.

Wszystko dzięki inicjaty-
wie członków Koła Gospodyń 
Wiejskich z Przytocka. 

– Staramy się aktywnie dzia-
łać na rzecz naszego lokalne-
go środowiska. Cieszymy się, 
że nasze inicjatywy zyskują ko-
lejnych sympatyków. Zawsze 
z miłą chęcią gościmy w na-
szych progach mieszkańców 
– podkreśla Krystyna Rapta.

Druga edycja festiwalu zo-
stała wsparta m.in. przez Koła 
Łowieckie Koliber w Warsza-
wie, Diana Warcino, Jaźwiec 
w Warszawie, Nadleśnictwa 
Warcino i Dretyń oraz Gminę 
Kępice, czy spółkę Kegar.

- To bardzo cenne, że nasi 
mieszkańcy podejmują inicja-
tywy na rzecz promocji lasów. 
To także świetna forma edu-
kacji i szerzenia kultury leśnej 
– mówi Sławomir Piątkowski, 
zastępca dyrektora Regional-
nej Dyrekcji Lasów Państwo-
wych w Szczecinku.

W konkursie kulinarnym 
zwyciężyły Malwina Pyra, 
Marzanna Hylarecka oraz 
Agnieszka Keil.

                                     g

Festiwal Smaków

Laureaci konkursu kulinarnego.

Dyskutowali o przyszłości

Wspólnie o kulturze
Rozmawiali o rozwoju społeczno – kulturalnym. Różne środowiska z pomysłami na przyszłość.

W kępickiej bibliotece 
spotkało się trzydzieścioro 
przedstawicieli stowarzy-
szeń, środowisk kulturalnych, 
społecznych i oświatowych. 
Dyskutowano o perspekty-
wie dalszego rozwoju kul-
turalnego w naszej gminie. 
Główną ideą spotkania było 
wysłuchanie głosu miesz-
kańców Gminy Kępice, któ-
rzy są związani w różny spo-
sób z kulturą i opracowanie 
na podstawie wypowiedzi, 
wniosków i rekomendacji dla 
samorządu lokalnego. 

- To inicjatywa, którą pod-
jęliśmy wspólnie z Fundacją 
„Imperio” ze Słupska. Chcie-
liśmy porozmawiać o możli-
wościach naszego rozwoju, a 
trwająca dyskusja przyniosła 
wiele cennych uwag – wyja-
śnia Marta Janas z kępickiej 
biblioteki.

Podczas spotkania starano 
się nakreślić lokalne formy 
dziedzictwa kulturowego, a 
także omawiano możliwość 
stworzenia lokalnego pro-
duktu, który mógłby skutecz-
nie promować nasze region.

- Uczestnicy zwrócili uwa-
gę, że żyjemy w środowisku 
zróżnicowanym, gdzie do-
minuje kulturowość. To wła-
śnie ta różnorodność może 
stać się naszą olbrzymią siłą 
i determinantą w dalszym 
rozwoju – precyzuje dyrektor 
Janas. 

Z przeprowadzonych roz-
mów wyłonił się wniosek 
wiodący, z którego wynika, 
że w naszej gminie wyjąt-

kowy jest człowiek. Napływ 
mieszkańców z różnych re-
gionów w sposób natural-
ny spowodował mieszanie 
się wielu kultur. Na terenie 
Gminy Kępice mieszka wielu 
utalentowanych w różnych 
dziedzinach ludzi. To oni są 
największym bogactwem na 
bazie którego można budo-
wać lokalną kulturę.

Uczestnicy zwrócili uwagę 
na potrzebę stworzenia lo-
kalnego produktu kulinarne-
go oraz wykonania własnego 
stroju, które będą nawiązy-
wać do naszej otwartości i 
różnorodności. Kluczowym 
jest także aspekt naszej natu-
ry. Piękne lasy, jeziora, niepo-
wtarzalny krajobraz są pod-
stawą do dalszej działalności. 

– Bliskość natury stwarza 
nam warunki do organizacji 
tematycznych imprez, które 
przyciągają mieszkańców 
z regionu. To choćby grzy-
bobranie, noc świętojańska, 
kiszenie kapusty, dzień chle-
ba. Chcemy rozwijać także 
ten aspekt naszej działalno-
ści – dodaje Marta Janas.

Uczestnicy spotkania zo-
bowiązali się do podjęcia 
aktywności w dalszych roz-
ważaniach w omawianych 
obszarach tematycznych. 
W najbliższym czasie będą 
odbywać się kolejne konsul-
tacje, które docelowo mają 
doprowadzić do realizacji 
wspólnie poczynionych za-
łożeń.

g

W spotkaniu udział wzięli przedstawiciele lokalnych instytu-
cji, stowarzyszeń i artyści. 

Gościliśmy delegację z 
Niemiec. Owocne rozmowy 
z wieloma środowiskami 
naszej gminy. 

W ramach współpracy z 
Gminą Walsrode z wizytą do 
Gminy Kępice przybyła kilku-
osobowa delegacja z miejsco-
wości Bomlitz. – To już kolejna 
wymiana naszych przedstawi-
cieli w ostatnim czasie. Obu 
stronom zależy na zacieśnia-
niu współpracy i podjęciu 
działań na rzecz integracji róż-
norodnych środowisk – mówi 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Podczas kilkudniowej wizy-
ty goście z Bomlitz rozmawiali 
między innymi z przedstawi-
cielami szkół, stowarzyszeń, 
czy strażakami. Odwiedzili 

m.in. remizy w Korzybiu i Bie-
sowicach, gdzie zapoznali się 
z obiektami i wyposażaniem. 
Odwiedzili także kilka inwe-
stycji, panteon w Biesowicach, 
Ośrodek „Sobótka” oraz wzięli 
udział w grzybobraniu w Ko-
rzybiu.

– Jesteśmy pod dużym wra-
żeniem, jak wiele w ostatnim 
czasie zmieniło się w Waszej 
gminie. Zależy nam na nawią-
zaniu współpracy z młodzieżą 
i stowarzyszeniami. Będziemy 
starali się organizować wymia-
nę lokalnych działaczy, aby 
wzajemnie czerpać z naszych 
doświadczeń i wspólnie ini-
cjować różnorodne przedsię-
wzięcia – podsumował Martin 
Raida, członek niemieckiej de-
legacji.

                        g

O międzynarodowej współpracy

Wymiana doświadczeń

Współpraca z Gminą Walsrode trwa od 20 lat.

Spotkanie poprowadziła Marta Janas, dyrektor kępickiej bi-
blioteki.

Młodzież poszerzyła wiedzę

Z wizytą w Kołobrzegu
Dzięki zdobytym środkom, 
poszerzyli swoją wiedzę. 
Młodzi strażacy z wizytą w 
Kołobrzegu.   

Młodzieżowe Drużyny Po-
żarnicze z Kępic i Biesowic 
dzięki środkom z Komendy 
Głównej Państwowej Straży 
Pożarnej, odwiedziły ciekawe 
miejsca. – To była bardzo po-
uczająca wizyta, która przybli-
żyła naszej młodzieży zasady 
bezpieczeństwa przeciwpoża-
rowego oraz tradycje strażac-
kie – mówi Sylwia Ziemska z 
OSP Kępice.

Młodzi adepci pożarnictwa 
zapoznali się głównie z ratow-
nictwem wodnym, m.in. jak 
funkcjonuje Portowa Ochotni-
cza Straż Pożarna Tryton, Mor-
ska Służba Poszukiwania i Ra-
townictwa, ale także jak działa 
Państwowa Straż Pożarna w 
mieście, które leży nad samym 
morzem.

Zajęcia teoretyczne i prak-
tyczne były prowadzone z 
wykorzystaniem prezentacji 
multimedialnych i sprzętu 

pożarniczego. Dzieci mogły 
między innymi zapoznać się z 
pracą strażaków oraz zdobyć 
wiedzę na temat zagrożeń 
zewnętrznych i umiejętności 
zachowania się w sytuacji wy-
stąpienia zagrożenia.

- Mogliśmy także odwie-
dzić salę szkoleniową „Ognik”, 
gdzie funkcjonariusze Pań-
stwowej Straży Pożarnej prze-
kazali dzieciom wiedzę oraz 
informacje dotyczące bezpie-
czeństwa. Takie zajęcia pobu-
dzają wyobraźnię i są ważnym 
elementem szkoleniowym – 
dodaje Norbert Becker z OSP 
Biesowice.

Druhowie mieli również oka-
zję poczuć się jak prawdziwi 
ratownicy morscy z Brzegowej 
Stacji Ratowniczej w Kołobrze-
gu. Podczas zajęć edukacyj-
nych padało dużo pytań od 
naszych najmłodszych straża-
ków. Z ciekawością młodzież 
uczyła się wszystkich podstaw 
ratownictwa wodnego. 

                                     g
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Warto skorzystać

Kolejne udogodnienie dla 
mieszkańców Gminy Kępice. 
Intuicyjna aplikacja przy-
pomni o terminach odbioru 
odpadów. 

Spółdzielnia Socjalna 
„Zielony Punkt” wprowa-
dza kolejną innowację dla 
mieszkańców gminy. – Dzię-
ki bezpłatnej aplikacji, bę-
dziemy na bieżąco mogli 
sprawdzić terminy odbioru 
poszczególnych frakcji odpa-
dów dla konkretnej miejsco-
wości – informuje Radosław 

Kowalski z „Zielonego Punk-
tu”.

Wystarczy, że na swoim 
smartfonie zainstalujemy 
bezpłatną aplikację „Kiedy 
śmieci?”. Później wystar-
czy już tylko podać nazwę 
miejscowości i w ten spo-
sób uzyskamy pełną infor-
mację o terminach odbioru 
odpadów. W ustawieniach 
można także wybrać opcję 
przypominania, dzięki cze-
mu będziemy otrzymywać 
stosowne powiadomienia o 

Aplikacja przypomni o terminach

Aplikacja jest intuicyjna i pro-
sta w obsłudze. Przypomni o 
terminach odbioru odpadów.

Podsumowanie akcji czipowania psów

Dla bezpieczeństwa psów
W sobotę (14 października) zakończyliśmy realizację bezpłatnej usługi czipowania psów, z której mogli 
skorzystać mieszkańcy naszej Gminy. 

Przypomnijmy, że odbywało 
się to w ramach dofinansowa-
nia z Programu Grantowego 
„Wzmocnij Swoje Otoczenie”, 
organizowanego przez Polskie 
Sieci Elektroenergetyczne – 
Partnera Gminy Kępice. 

Dzięki współpracy ze Schro-
niskiem dla Zwierząt „BUBA” w 
Obłężu oraz lekarzem wetery-
narii Łukaszem Kisielewskim 
z Gabinetu Weterynaryjnego 
SABA w Miastku, właściciele 
psów mogli skorzystać z usłu-
gi w każdej z miejscowości na-
szej Gminy. 

Zaczipowanych zostało 
150 psów, a każdy czip został 
zarejestrowany w Międzyna-
rodowej Bazie Danych SAFE
-ANIMAL. Pozostałe środki 
z przyznanego grantu prze-
znaczono na zakup sprzętu 
do schroniska. To aplikator 
do zdalnej iniekcji, maszynka 
bezprzewodowa, autoklaw do 
sterylizacji narzędzi, który zna-
cząco wspomoże pracę schro-
niska i zapewni niezawodną 

opiekę zwierzętom. 
- Osiągnęliśmy najważniej-

szy cel, jakim jest trwałe zwięk-
szenie bezpieczeństwa psów 
i wsparcie działań na rzecz 
przeciwdziałania bezdomno-
ści – mówi Radosław Waszkie-
wicz z Centrum Pomocy Zwie-
rzętom BUBA w Obłężu.

- Dofinansowanie zostało w 
całości wykorzystane na po-
moc pupilom, dzięki uzyska-
niu zgody od Partnera na za-
kup specjalistycznego sprzętu 
– dodaje weterynarz Łukasz 
Kisielewski.

Dziękujemy mieszkańcom 
za udział w tej ważnej dla życia 
i zdrowia zwierząt akcji, a leka-
rzowi weterynarii Łukaszowi 
Kisielewskiemu z Gabinetu 
Weterynaryjnego SABA oraz 
Radosławowi Waszkiewiczo-
wi ze Schroniska dla Zwierząt 
BUBA za zaangażowanie w 
działanie na rzecz przeciw-
działania bezdomności zwie-
rząt w naszej Gminie.

Więcej informacji o progra-

Podczas akcji zaczipowano 
150 psów z Gminy Kępice. 

Relaks i integracja

Zdobyli pieniądze na wyko-
nanie strefy, która będzie 
służyć mieszkańcom.

- Nasz pomysł ma przyczy-
nić się do ulepszenia estety-
ki miejscowości, ale przede 
wszystkim do poprawy jakości 
życia mieszkańców i ich inte-
gracji – mówi Krzysztof Rosiak, 
prezes OSP w Biesowicach.

Strażacy z tamtejszej jed-
nostki pozyskali 40 tysięcy 
złotych z Fundacji BGK na 
stworzenie „Strefy Zmysłów” 
na biesowickim osiedlu. 

Projekt zakłada stworzenie 
strefy w celu stymulowania 
zmysłów, relaksu i wypoczyn-
ku. To miejsce, które będzie 
działać kojąco na zmysły i ma 
przyczyniać się do redukcji 
stresu. Strefa ma być źródłem 
przyjemności dla wszystkich, 
którzy szukają wyciszenia i od-
poczynku od zgiełku codzien-
ności.

W ramach zadania miesz-
kańcy w trakcie konsultacji 
wybiorą rośliny i krzewy, które 

wspólnie zasadzą w powsta-
jącej strefie. – Chcemy zaan-
gażować jak najwięcej osób 
w realizację projektu. Zależy 
nam, aby mieszkańcy mieli 
bezpośredni wpływ na wygląd 
tego miejsca – mówi Norbert 
Becker, Sołtys Biesowic.

Z pozyskanych środków 
będą zakupione kwiaty, tra-
wy, sadzonki drzew, domek 
dla owadów. Nie zabraknie też 
ławki, będą leżaki drewniane 
oraz altana ogrodowa ze sto-
łem. 

Jak podkreślają pomy-
słodawcy, strefa ma stać się 
świetnym pomysłem na zago-
spodarowanie przestrzeni, po-
prawę estetyki i wspólne spę-
dzanie czasu na łonie natury.

Realizacja zadania rozpocz-
nie się wczesną wiosną 2024 
roku. – Liczymy, że już na po-
czątku lata zaprosimy miesz-
kańców na wspólny piknik 
integracyjny w naszej Strefie 
Zmysłów – zapowiada Krzysz-
tof Rosiak.                                       g

Stworzą specjalną strefę

W Biesowicach latem 2024 roku, będzie funkcjonować strefa 
zmysłów.

Podnieść świadomość

Kobiety rozmawiały o profi-
laktyce związanej z rakiem 
piersi. Ważne spotkanie w 
Kępicach.

- Pamiętajmy, aby raz w roku 
przeprowadzić badanie profi-
laktyczne! – zachęcała Ewelina 
Patała, założycielka Fundacji 
OmeaLife. 

Pod koniec października w 
galerii ArtCafe odbyło się spo-
tkanie zorganizowane przez 
gdańską fundację zatytułowa-
ne „Różowa prelekcja dla każ-
dej kobiety”.

- Różowy październik to 
miesiąc podnoszenia świado-
mości dotyczącej raka piersi. 
Cieszymy się z obecności za-
łożycielki Fundacji OmeLife i 
możliwości poszerzenia wie-
dzy w tym zakresie – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Uczestniczki spotkania 
miały okazję porozmawiać o 
nurtujących ich kwestiach, 
a organizatorka spotkania 
przedstawiła najważniejsze 
informacje na specjalnie przy-

gotowanej prezentacji.
Ewelina Patała podkreślała 

rolę systematycznych badań 
profilaktycznych, wskazywała 
miejsca i instytucje, które po-
magają kobietom w trakcie 
leczenia.

Więcej informacji na temat 
działalności fundacji można 
uzyskać na stronie interneto-
wej https://omealife.pl/

g

Różowa prelekcja

mie na stronie https://www.
wzmocnijotoczenie.pl, https://
www.energetycznykompas.pl. 

Organizatorem programu 
są Polskie Sieci Elektroenerge-
tyczne S.A.                                   g

Trwa wielomilionowa inwestycja

Od kilku miesięcy trwają 
prace. Efekty coraz bardziej 
zauważalne. 

W Kępicach twa moder-
nizacja Punktu Selektywnej 
Zbiórki Odpadów. - Dzięki tej 
inwestycji cały obiekt będzie 
gruntownie przebudowany. 
Właśnie powstają miejsca do 
składowania poszczególnych 
frakcji odpadów, a także salka 
edukacyjna, część socjalna i 
garażowa – mówi Burmistrz 
Magdalena Majewska. 

Inwestycja przyczyni się do 

usprawnienia gospodarowa-
nia odpadami na terenie gmi-
ny oraz do zwiększenia pozio-
mu recyklingu. 

W ramach zadania zapla-
nowano wykonanie budynku 
magazynowego z częścią so-
cjalną, garażową i edukacyjną, 
dostosowanego do potrzeb 
osób z niepełnosprawnościa-
mi. Zostanie także przebudo-
wany plac pod odpady, które 
nie mogą być składowane w 
pomieszczeniach zamknię-
tych. Zamontowana będzie 

PSZOK zmienia oblicze
także profesjonalna waga na-
jazdowa. Zostaną także wyko-
nane miejsce postojowe dla 
obsługi i klientów.

Prace budowlane powinny 
zakończyć się do połowy przy-
szłego roku.

Wartość umowy opiewa 
na kwotę niemal 5 milionów 
158 tysięcy złotych, z czego 
dofinansowanie z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program 
Inwestycji Strategicznych wy-
nosi aż 95 procent.

g

zbliżającym się terminie.
- Mamy nadzieję, że to roz-

wiązanie ułatwi mieszkańcom 
codzienne życie. Wszelkie in-
formacje dotyczące harmono-
gramu wprowadzamy do apli-
kacji na bieżąco, więc żaden 
termin nie umknie naszym 
klientom – podkreśla Rado-
sław Kowalski.

Instalacja aplikacji oraz 
korzystanie z niej jest całko-
wicie bezpłatne dla miesz-
kańców.

g

Wcześniej zniszczone zabu-
dowania na terenie PSZOK, 
przechodzą modernizację.

W spotkaniu z Eweliną Patałą, 
udział wzięły mieszkanki 
Gminy Kępice.
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„Pietruchy” organizują wspólne chwile

Środki na integrację
Gospodynie z Biesowic pozyskały środki z Fundacji Biedronki na organizację spotkań dla seniorów.

To już kolejne Koło Gospo-
dyń Wiejskich z naszej gmi-
ny, które pozyskało środki z 
programu „Danie Wspólnych 
Chwil” realizowanego przez 
Fundację Biedronki. Projekt 
ma przeciwdziałać samotno-
ści seniorów z terenów wiej-
skich i zachęcać ich do wyj-
ścia z domu.

Jak podkreślają przedsta-
wiciele fundacji, to właśnie 
Koła Gospodyń Wiejskich 
bardzo dobrze znają wspól-
notę sąsiedzką i wiedzą, któ-
ry senior potrzebuje chwili 
rozmowy albo ciepłego po-
siłku w miłym towarzystwie. 
Dlatego też to właśnie one 
zostały zaangażowane do 
prowadzenia programu „Da-
nie Wspólnych Chwil”.

Koła Gospodyń Wiejskich 
nie tylko zapraszają na spo-
tkania osoby starsze, ale rów-
nież gotują dla seniorów i 
dbają o dobrą atmosferę.

- Nasze koło otrzymało 4 
tysiące złotych z przeznacze-
niem na zakupy produktów, 
które zostaną wykorzystane 
do przygotowania spotkań z 
seniorami. Do tej pory zorga-
nizowaliśmy dwa spotkania, 
na których wspólny posiłek 
skosztowało 25 osób. Kilku 
seniorom zaniesiono posi-
łek do domu – mówi Tamara 
Serbaluk z biesowickich „Pie-
truch”. 

Koła, które biorą udział w 
programie, wspierane są też 
przez dietetyka klinicznego, 
który edukuje uczestników 
na temat żywienia seniorów. 
Koła otrzymują więc przepi-
sy dostosowane do potrzeb 
seniorów, porady i materiały 
edukacyjne.

- Takie spotkania są bardzo 

ważne w naszym środowi-
sku. Pozwalają się integro-
wać i podtrzymywać wspól-
ne relacje. Cieszymy się, 
że możemy realizować ten 
wspaniały projekt – dodaje 
Tamara Serbaluk.

Koło Gospodyń Wiejskich 
„Pietruchy” w Biesowicach 
działa od 2020 r. Obecnie 

Turniej Tenisa Stołowego 

Strażacy zmierzyli się w tur-
nieju. Uczcili pamięć wyjąt-
kowej postaci.

W listopadzie w biesowickej 
filii biblioteki strażacy rozegra-
li Turniej Tenisa Stołowego im. 
Stanisława Zieniewicza. 

– To była wyjątkowa postać. 
Stanisław był wieloletnim 
sołtysem, bardzo zaangażo-
wanym w życie społeczne i 
sportowe. Turniej z wieloletnią 
tradycją upamiętnia tę postać 
– przypomina Krzysztof Ro-
siak, prezes OSP Biesowice. 

Ochotnicy z jednostek OSP 
Gminy Kępice oraz OSP Pępli-
no już po raz szesnasty brali 
udział w tych wyjątkowych 
rozgrywkach.

- To ważne, że nasze druhny 
i nasi druhowie uczestniczą 
w takich inicjatywach. To nie 
tylko sportowe rozgrywki, ale 
przede wszystkim umacnia-
nie więzi i wzajemna integra-
cja. Cieszy mnie, że od tylu lat 
podtrzymujemy lokalne trady-
cje – ocenia Stanisław Gajek, 
prezes Zarządu Oddziału Miej-
sko – Gminnego w Kępicach. 

Wyniki w poszczególnych 
grupach: 

Grupa dziewcząt do lat 18
I miejsce- Zuzanna Motow
II miejsce- Maja Pomiankie-
wicz
III miejsce-Aleksandra Mar-
czuk

Grupa chłopców do lat 18
I miejsce- Jarosław Rup
II miejsce- Kacper Segało
III miejsce- Aleksander Dasz-

kiewicz
Grupa kobiet powyżej 18 lat
I miejsce- Dominika Gębusia
II miejsce- Iwona Oszewionko
III miejsce- Aleksandra Mon-

dry
Grupa mężczyzn powyżej 

18 lat
I miejsce- Sławomir Kozicki
II miejsce- Łukasz Wojcie-
chowski
III miejsce- Paweł Łepecki 

Grupa 55+
I miejsce- Andrzej Piasecki
II miejsce- Jacek Miszczyk 

Najlepszym zawodnikiem 
turnieju został Michał Szarek z 
OSP Pęplino.

Na zakończenie turnieju, 
wręczono uczestnikom dyplo-
my i upominki.

g

Zagrali po raz 16

W turnieju udział wzięli druhny i druhowie z jednostek OSP.

Kolejne komputery dla naszych uczniów

Trwa realizacja kolejnego 
programu dotyczącego cy-
fryzacji Polski. Sprzęt dotarł 
do naszych uczniów. 

- Tym razem laptopy otrzy-
mują uczniowie klas czwar-
tych szkół podstawowych. 
Mamy nadzieję, że sprzęt 
usprawni naukę i stanie się 
przydatnym narzędziem 
edukacyjnym – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Rządowy program „Laptop 
dla ucznia” ma służyć wy-
równywaniu szans oraz pod-
nosić kompetencje cyfrowe 
młodzieży. Jak podkreślają 
przedstawiciele Ministerstwa 
Cyfryzacji, dzięki programo-
wi dzieci mogą korzystać z 
tego sprzętu w szkole i w 
domu, rozwijać swoje pasje, 
zainteresowania i w efekcie 
nabywać kompetencje cyfro-
we w praktyce.

Przypomnijmy, że w ubie-

głym roku przekazaliśmy 
380 laptopów dla uczniów 
z rodzin zamieszkujących 
Gminę Kępice, dzięki realiza-
cji projektu pn. „Grant PPGR 
– Wsparcie dzieci i wnuków 
byłych pracowników PGR w 
rozwoju cyfrowym”.

- Cieszymy się z realizacji 
każdego programu, który 
wspiera naszych uczniów. 
Jestem przekonany, że 

Uczniowie z laptopami

W listopadzie komputery trafiły do czwartoklasistów.

komputery będą świetnym 
uzupełnieniem narzędzi 
edukacyjnych będących w 
dyspozycji uczniów – mówi 
Jacek Plutowski, dyrektor Ze-
społu Szkół w Kępicach.

W naszej gminie kompute-
ry dotarły już do placówek. 
Aktualnie dyrektorzy przeka-
zują sprzęt rodzicom czwar-
toklasistów.

g

Walka z wykluczeniem 

Różowe skrzynki trafiły do 
szkół. Wspólna akcja samo-
rządu i firmy z Korzybia.

- Różowe skrzynki zapew-
niają bezpłatny dostęp do 
środków higieny osobistej 
uczennicom z naszych szkół. 
Ideą akcji jest walka z wyklu-
czeniem i tabu menstruacyj-
nym – mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

W realizację akcji zaanga-
żowała się firma Gras z Ko-
rzybia, która wykonała kil-
kanaście skrzynek. – Nasze 
przedsiębiorstwo zawsze chęt-
nie wspiera akcje społeczne na 
terenie naszej gminy. Cieszy-
my się, że mogliśmy wspomóc 
kolejną, bardzo pozytywną 
ideę – mówi Marek Busłowicz, 
pełnomocnik właściciela firmy 
Gras.

W skrzynkach znajdują się 
podpaski i tampony, które są 
nieodpłatnie dostępne dla 
dziewcząt uczących się w 

szkołach. W listopadzie różo-
we skrzynki trafiły do wszyst-
kich szkół w Gminie Kępice i 
już zostały zamontowane w 
toaletach.

- Bardzo dziękujemy za 
okazaną pomoc i wsparcie. 
Cieszymy się, że nasza szkoła 
została objęta tą akcją – mówi 
Zdzisław Maciaszek, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Przy-
tocku.

Akcja działa zgodnie z za-
sadą: weź, jeśli potrzebujesz, 
zostaw, jeśli masz nadmiar. Ró-

Akcja dla młodzieży

Różowe skrzynki trafiły do wszystkich szkół w naszej gminie.

żowe skrzynki mają zapewnić 
uczennicom dyskrecję i kom-
fort. Jak podkreślają dyrek-
torzy naszych szkół, niektóre 
uczennice opuszczają zajęcia z 
powodu wstydu wywołanego 
miesiączkowaniem lub z po-
wodu braku dostępu do środ-
ków higieny osobistej. 

Liczymy, że akcja przyczyni 
się do zwiększenia świado-
mości w tym zakresie i popra-
wi samopoczucie uczennic w 
czasie zajęć lekcyjnych.

g

KGW „Pietruchy” podarowały wspólne chwile biesowickim seniorom.

zrzesza 15 członków. Zajmuje 
się działalnością artystyczną i 
kulinarną, aktywnie uczestni-
czy w życiu lokalnego środo-
wiska. Jak informują gospo-
dynie z Biesowic, w ramach 
realizowanego projektu zor-
ganizują jeszcze dwa spotka-
nia w listopadzie i grudniu. 

                                                 g

Wokół nas
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W skrócie

Starosta wręczył nagrody. 
Kilkoro młodych mieszkań-
ców Gminy Kępice z sukce-
sem!  

Rozstrzygnięto kolejną 
edycję konkursu fotogra-
ficznego „Przyroda powiatu 
w obiektywie”. Jego celem 
było ukazanie piękna i bo-
gactwa naturalnego powia-
tu słupskiego, odkrywanie 
miejsc przyrodniczo cennych 
w powiecie słupskim oraz 
wyłonienie zdjęć najlepiej 
odzwierciedlających piękno 
przyrody w sposób promu-
jący walory przyrodnicze po-
wiatu słupskiego.

- Prace, które wpłynęły do 
konkursu były na wysokim 
poziomie. To dowodzi, że 
mieszkamy w pięknym za-
kątku kraju, ale też, że mamy 
zdolną młodzież – mówił Pa-
weł Lisowski, Starosta Słup-
ski.

W kategorii „Przyroda 
oczami młodzieży” nagro-
dzono uczniów Zespołu 

Szkół w Kępicach. II miej-
sce zdobyła Elena Sitarek, III 
miejsce Hubert Król, a wyróż-
nienia Maja Klasa i ponownie 
Hubert Król.

Z kolei w kategorii „Przy-
roda oczami dzieci” I miej-
sce zdobył Mateusz Dwora-
kowski, II miejsce Roksana 
Barczak (SP Biesowice), a III 
miejsce Maria Rapta. Rów-
nież w tej kategorii, ci sami 
uczniowie oraz Zuzanna Wat-
ta-Skrzydlewska otrzymali 
wyróżnienia za kolejne swoje 
prace.

- Cieszymy się z sukcesu 
naszych uczniów. Poświęci-
li wiele pracy, aby wykonać 
piękne zdjęcia, które zostały 
teraz docenione w tak pre-
stiżowym konkursie – mówi 
Ewelina Jaworska - Schweda, 
nauczycielka z Zespołu Szkół 
w Kępicach.

Nagrodzone zdjęcia można 
będzie obejrzeć na wystawie 
zorganizowanej w siedzibie 
Starostwa.

g

Dzieci z Kępic wyróżnione!

Sprzęt trafił do Kępic i Przytocka

Nasze szkoły z pracowniami
Dzięki zaangażowaniu nauczycieli i uczniów, doposażyli swoje placówki.

Ogólnopolska Sieć Edu-
kacyjna (OSE) to program 
dający szkołom z całej Polski 
dostęp do szybkiego, bez-
płatnego i bezpiecznego in-
ternetu. Instytut badawczy 
NASK, będący operatorem 
tego programu w czerwcu 
zorganizował dla szkół z ca-
łej Polski konkurs, w którym 
można było wygrać mobilne 
pracownie komputerowe, 
składające się z 16 laptopów 
wraz z przenośną szafą, za-
pewniającą możliwość ich 
przechowywania oraz zasila-
nia. 

W konkursie liczyły się 
zaangażowanie uczniów i 
nauczycieli, pomysłowość i 
wiedza o bezpieczeństwie w 
sieci. 

W Gminie Kępice aż dwie 
placówki zdobyły nagrodę – 
Zespół Szkół w Kępicach oraz 
Niepubliczna Szkoła Podsta-
wowa w Przytocku.

- Pracownia już została 
uruchomiona i z dużym po-
wodzeniem jest wykorzysty-
wana przez naszych uczniów 
podczas zajęć. To kolejny, 
ważny krok w poszerzaniu 

dostępności cyfrowej – cie-
szy się Jacek Plutowski, dy-
rektor kępickiej szkoły.

Jak podkreślają organiza-
torzy konkursu, nowoczesna 
edukacja wymaga nowocze-
snych narzędzi. Tego rodzaju 
przedsięwzięcia służą wy-
równywaniu szans edukacyj-
nych dzieci w całej Polsce.

- Z pewnością ten nowo-
czesny sprzęt pozwoli na 
rozwijanie umiejętności ko-
rzystania z urządzeń cyfro-
wych i wykorzystywanie cy-
frowych źródeł wiedzy wśród 
uczniów i nauczycieli – doda-
je Zdzisław Maciaszek, dyrek-
tor szkoły w Przytocku.

                                g

Matematyka może być przyjemna

Szukają odpowiedzi i roz-
wiązują zagadki. Realizują 
ciekawe projekty eduka-
cyjne.  

Uczniowie Szkoły Podsta-
wowej w Biesowicach, biorą 
udział w różnorodnych projek-
tach edukacyjnych. – Pozwa-
lają one rozwijać się naszym 
dzieciom na wielu płaszczy-
znach. To nauka poprzez do-
świadczenia, zabawę, wspólną 
pracę. Jej efekty są przynoszą 
wiele satysfakcji – mówi Le-
szek Małkiewicz, dyrektor bie-
sowickiej szkoły.

Od września uczniowie klas 
4-6 realizują projekt edukacyj-
ny „Matematyczny detektywi”, 
który dofinansowany został 
przez Fundację mBanku w ra-
mach X już edycji programu 
mPotęga. 

Z kolei w ramach warszta-
tów pt. „Świat zaszyfrowanej 
matematyki” uczniowie szukali 
odpowiedzi  na ciekawe, a cza-
sami i śmieszne zagadki. – Za-
wsze staramy się urozmaicać 
nasze zajęcia i maksymalnie 
zainteresować dzieci poszcze-
gólnymi tematami. Cieszę się, 
że to się udaje – mówi z kolei 
Adrianna Wisłocka, nauczy-
cielka matematyki. 

Ale to nie wszystko. W paź-

dzierniku  czasie warsztatów 
kulinarnych młodzi kucharze 
odczytywali proporcje z prze-
pisów, odważali produkty i go-
towali. Czasami było trudno, 
ale dzięki królowej nauk udało 
się  przygotować smaczne spa-
ghetti, zapiekanki oraz ciasto. 
Do wspólnej nauki poprzez 
zabawę zaproszono również 
rodziców. Podczas pikni-
ku „Escape room – czyli mat-
ma nie tylko dla dzieci” młodzi 
i trochę starsi rozwiązywali 
logiczne łamigłówki. Było to 
ciekawe doświadczenie, ale i 
niełatwe zadanie. Okazało się 
bowiem, przy wspólnej rywa-
lizacji, że rodzice bardzo lubią 
łamać sobie głowę przy mate-
matycznych zagadkach i wy-
grać z nimi nie jest łatwo.

Jak zapowiadają nauczycie-
le szkoły, przed uczestnikami 
projektu i ich rodzicami jesz-
cze jedno rodzinne spotkanie 
– turniej sportowy „Matema-
tyczny tor przeszkód”, podczas 
którego dzieci będą rywalizo-
wać z rodzicami w konkuren-
cjach z matematyki i sportu.

   W ramach projektu zor-
ganizowane zostały gminne 
konkursy: „Gdzie ukryła się 
matma?” i „Łamacze głów”, 
które zachęciły młodych do 

Detektywi w Biesowicach

Starosta Słupski nagrodził uczniów z Gminy Kępice za prace 
fotograficzne. 

poszukiwania matematyki w 
życiu codziennym. 

Szkoła realizuje także pro-
jekt „Tańcowała igła z mat-
mą”, który dedykowany jest 
uczniom z klas 7 i 8. Środki 
na jego realizację przekazała 
Fundacja mBanku w ramach X 
edycji programu mPotęga.

Celem projektu jest rozwi-
janie u młodzieży umiejętno-
ści matematycznych poprzez 
zastosowanie wiedzy szkolnej 
w praktyce.  - Uczestnicy pro-
jektu zaprojektowali i wyko-
nali stroje, których motywem 
przewodnim jest matematyka. 
Przygotowali modne sukien-
ki, ciekawe spódnice i bluzki 
– wymienia Adrianna Wisłoc-
ka. Na zakończenie realizacji 
projektu zaplanowano pokaz 
mody na holu szkoły. 

W międzyczasie grupa pro-

jektowa zaprosiła kolegów 
z Gminy Kępice do wzięcia 
udziału w konkursach pt. 
„Świat guzików” i „Matema-
tyczny t-shirt”. Konkursy te cie-
szyły się dużym zainteresowa-
niem. Przygotowane zostały 
kolorowe i ciekawe prace.

Przed uczestnikami projektu 
i ich rodzicami jeszcze cieka-
we warsztaty pt. „Haft mate-
matyczny”, podczas którego 
wspólnie wyczarują z koloro-
wych włóczek geometryczne 
obrazy. – Takie spotkania po-
zwalają wykorzystać wiedzę 
szkolną w praktyce oraz zacie-
śniają więzi rodzinne i środo-
wiskowe. Pokazują, że nauka 
matematyki może być cieka-
wa i przyjemna – podkreśla 
dyrektor Małkiewicz.

g

Uczniowie z Biesowic przekonali się, że każdy przedmiot może 
być ciekawy.

Ruszyła kolejna inwestycja. 
Modernizacja drogi z dofi-
nansowaniem.  

-Dotychczasowa nawierzch-
nia gruntowa zmieni swój cha-
rakter i usprawni komunikację 
mieszkańców – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Do tej pory mieszkańcy 
Mzdowca dojeżdżając do swo-
ich posesji korzystali z drogi 
gruntowej, która szczególnie 
w okresach zwiększonych 
opadów sprawiała wiele trud-
ności w użytkowaniu.

Inwestycja zyskała wsparcie 

finansowe z Funduszu Leśne-
go w kwocie niemal 495 tysię-
cy złotych. Koszt całego zada-
nia to nieco ponad 600 tysięcy 
złotych.

Prace obejmą odcinek po-
nad 200 metrów drogi, na 
której zostaną ułożone płyty 
betonowe. Zjazdy do posesji 
będą wykonane z kostki bru-
kowej. Wzdłuż drogi będą tak-
że posadowione lampy oświe-
tleniowe.

Prace modernizacyjne po-
trwają do połowy grudnia. W 
trakcie modernizacji prosimy 
o zachowanie szczególnej 
ostrożności.                                g

Mzdowiec z nową drogą

Mieszkańcy Mzdowca będą mieli lepszą drogę.

Dyrektor Zdzisław Macia-
szek pozyskał pracownie dla 

uczniów z Przytocka.

Dyrektor Jacek Plutowski ze 
swoimi uczniami prezentują 

nowy sprzęt.
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Odznaczenia za niezwykłą postawę

Podziękowali krwiodawcom
Na co dzień pomagają potrzebującym. W listopadzie mieli swoje święto.

W sobotę, 25 listopada w 
Urzędzie Miejskim w Kępi-
cach odbyło się uroczyste 
spotkanie w ramach obcho-
dzonych właśnie Dni Hono-
rowego Krwiodawstwa. Ze 
względu na nieobecność 
prezesa HDK Jerzego Flegla, 
poprowadził je Sławomir 
Leoś. 

– Witamy wszystkich 
krwiodawców oraz sympaty-
ków naszego klubu. W tym 
roku nasi członkowie oddali 
ponad 80 litrów krwi. To wiel-
ki dar, za który bardzo Wam 
dziękujemy – mówił Leoś. 

Prowadzący w swoim wy-
stąpieniu omówił działalność 
kępickiego klubu HDK w mi-
jającym roku, podkreślając 
różnorodność podejmowa-
nych działań.

- Jesteście wyjątkowi. Nie 
tylko ze względu dzielenia 
się najwyższym dobrem, ale 
także za liczne inicjatywy 
społeczne. Niezwykle doce-
niamy Waszą działalność i 
serdecznie za nią dziękujemy 
– mówiła Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

Obecny na spotkaniu dy-
rektor Zarządu Oddziału 
Okręgowego PCK w Gdańsku 
przedstawił historię polskie-
go krwiodawstwa, ale też 
podkreślał rolę kępickiego 
klubu. 

– Jesteście bardzo aktywni 
i jest to zauważalne na tle ca-
łego województwa pomor-
skiego. Niezwykle cieszy, że 
tworzycie świetnie zintegro-
wane środowisko, które się 
wzajemnie wspiera – mówił 
dyrektor Piotr Zaborowski.

Oprócz systematycznego 
oddawania krwi, klubowicze 
biorą udział w spartakiadach, 
Zlotach HDK, zawodach 
sprawnościowych, czy wy-
cieczkach integracyjnych. 

Dyrektor Piotr Zaborowski, 
Mieczysław Trocki (prezes 
Klubu HDK przy Komendzie 
Policji w Słupsku) oraz Bur-
mistrz Magdalena Majewska 
wręczyli krwiodawcom od-
znaczenia.

Odznaczenie Zasłużony 
Honorowy Dawca Krwi dla 
Zdrowia Narodu otrzymała 
Danuta Stoltman. 

Odznaczenia II stopnia 
otrzymali: Artur Gajek, Prze-
mysław Goplarek, Dominik 
Chęsiak i Daniel Młoczyński. 

Odznaczeniem III stopnia 
uhonorowani zostali Jacek 
Orczyk i Ewa Makarska.

Medalem 65-lecia Honoro-
wego Krwiodawstwa Polskie-
go Czerwonego Krzyża po-
dziękowano krwiodawcom, 
ale także osobom wspierają-
cym działalność klubu. 

Otrzymali je: Magdalena 

Będzie jeszcze ciekawiej

Idąc „tropem jeża” napotka-
my więcej atrakcji. Będą też 
gry edukacyjne.  

Ponad dwa lata temu ofi-
cjalnie otworzyliśmy szlak 
„Tropem Jeża”. Wiedzie urokli-
wymi ścieżkami wokół jeziora 
Obłęskiego. Został wyznaczo-
ny w taki sposób, aby można 
go swobodnie pokonać w każ-
dym wieku. To zarówno atrak-
cja dla najmłodszych, całych 
rodzin, a także seniorów.

- Wprowadziliśmy do obiegu 
specjalną mapkę, która prowa-
dzi nas przez wiele urokliwych 
punktów, a każdy opisany jest 
w bardzo przystępny i nie-
banalny sposób. Do każdego 
punktu na mapie przypaso-
wany jest krótki tekst, który 
w sposób humorystyczny 
opisuje każdą mijaną atrakcję 
– przypomina Marzena Piszko 
– Bojaryn z kępickiego urzędu.

Wkrótce atrakcji przybędzie. 
To efekt złożonego przez kę-
pickich urzędników wniosku 
do Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-

darki Wodnej w Gdańsku. Na 
uatrakcyjnienie szlaku otrzy-
mamy 100 tysięcy złotych.

Z tych środków zostaną za-
kupione i zamontowane tabli-
ce edukacyjne oraz gry eduka-
cyjne. W kilkunastu punktach 
opisanych na mapie, pojawią 
się też tabliczki z częścią tekstu 
opisującego miejsce, w któ-
rym znajduje się spacerowicz. 
Zostanie także zamontowany 
hotel dla owadów, siłowania 
napowietrzna oraz odnowio-
ne zostanie oznakowanie szla-
ku.

- Realizacja projektu ma 
przyczynić się do promowania 
rekreacji na świeżym powie-
trzu, ale jednocześnie przybli-
żać wiedzę o naszej naturze i 
inspirować do podejmowania 
działań proekologicznych – 
wyjaśnia Aleksandra Olszyna 
z Urzędu Miejskiego w Kępi-
cach.

Zadanie będzie wykonane 
w partnerstwie z Nadleśnic-
twem Warcino. Zgodnie z har-
monogramem realizacji, od-

Szlak z atrakcjami

Mapkę „Tropem Jeża” można bezpłatnie otrzymać w recepcji 
Ośrodka Wypoczynkowego „Sobótka” w Obłężu.

Społecznicy otrzymali także nagrody i upominki.

W skrócie

Kępicki sztab już się 
oficjalnie zarejestrował. 
Wolontariusze rozpoczynają 
działania.  

28 stycznia zaplanowano 
32. Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. – I my 
znowu w niej zagramy! – 
uśmiecha się Ewelina Jawor-
ska – Schweda z kępickiego 
Klubu Wolontariusza. – Po-
myślnie zarejestrowaliśmy 
kępicki sztab, a teraz będzie-
my pozyskiwać partnerów i 
darczyńców – mówi.

Hasło styczniowego finału 
brzmi „Tu wszystko gra!OK!”. 
Będzie on dedykowany za-
kupowi sprzętu do diagno-
zowania, monitorowania i 
rehabilitacji chorób płuc pa-
cjentów na oddziałach pul-

monologicznych dla dzieci i 
dorosłych.

Kępiccy wolontariusze 
w najbliższym czasie będą 
pozyskiwać fanty do au-
kcji. – Zachęcamy lokalnych 
przedsiębiorców, twórców, 
usługodawców do wspar-
cia naszej akcji. Co roku 
otrzymujemy produkty lub 
vouchery na usługi, które li-
cytujemy w internecie i pod-
czas finału – przypomina Ja-
worska – Schweda.

Każdego roku kępiccy wo-
lontariusze angażują lokal-
ne środowisko do udziału w 
orkiestrze. Organizowane są 
zbiórki, sprzedaż ciast i po-
traw, licytacje oraz występy 
lokalnych zespołów.

g

Znowu zagramy z Orkiestrą

Rozmawiali o działalności 
Uniwersytetów Trzeciego 
Wieku. Przedstawiciele z 
Kępic na ważnym Forum.  

W Gdańsku odbyło się IV 
spotkanie Pomorskiego Fo-
rum UTW. – Już po raz kolej-
ny wzięliśmy w nim udział. To 
świetna przestrzeń do posze-
rzenia wiedzy na temat dzia-
łalności UTW, do wymiany 
doświadczeń i zapoznania się 
z przedstawicielami uniwersy-
tetów z całego województwa 
pomorskiego - mówi Elżbieta 
Rosiak, prezes kępickiego sto-
warzyszenia.

Podczas Forum dzielo-
no się wiedzą i wymieniano 
doświadczeniami na temat 
zarządzania, organizacji, po-

zyskiwania funduszy na dzia-
łalność UTW. 

- Takie spotkania są niezwy-
kle inspirujące. Czerpiemy z 
nich dużo wiedzy i pomysłów 
na dalszy rozwój – podkreśla 
prezes Rosiak.

Jak zapewniają przedstawi-
ciele kępickiego stowarzysze-
nia, w najbliższym czasie będą 
chcieli przystąpić do Ogólno-
polskiej Federacji UTW. Aby 
dogłębniej zbadać potrzeby 
słuchaczy i ukierunkować dal-
szą działalność, władze stowa-
rzyszenia przeprowadzą spe-
cjalną ankietę. – Pozwoli nam 
to poznać szerzej zaintereso-
wania i oczekiwania naszych 
seniorów – zapewnia pani Elż-
bieta.                                            g

Rozmawiali o rozwoju

Przedstawiciele kępickiego UTW podczas gdańskiego Forum.

Majewska, Jerzy Flegel, Anna 
Ćwiękowska, Sławomir Piąt-
kowski, Sylwia Ziemianowicz, 
Sławomir Leoś, Krzysztof Ko-
zak, Waldemar Chęsiak, Ra-
fał Rakoczy, Adam Gonciarz, 
Agnieszka Itrowska – Garus i 
Paweł Lewandowski.

Z kolei Medalem Pamiątko-
wym z okazji 45-lecia Klubu 
HDK przy Komendzie Miej-
skiej Policji w Słupsku wy-
różniony został kępicki Klub 
HDK.

- Szczególne słowa uznania 

za prowadzenie klubu należą 
się Prezesowi Jerzemu Fle-
glowi. Żałujemy, że ze wzglę-
dów zdrowotnych nie mógł 
wziąć udziału w dzisiejszej 
uroczystości, ale zawsze pod-
kreślamy olbrzymie zaanga-
żowanie i niezłomną posta-
wę naszego wieloletniego 
prezesa – mówiła Burmistrz 
Majewska.

Na zakończenie spotka-
nia krwiodawcom wręczono 
upominki i podziękowania.

                                g

nowionym szlakiem będziemy 
mogli spacerować na począt-

ku przyszłorocznego sezonu 
letniego.                                      g
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Choinkobranie 2023

Leśny Kompleks Promocyjny „Lasy Środkowopomorskie”  
Nadleśnictwo Warcino

ul. Gen. Wł. Sikorskiego 11 77-230 Kępice 
Tel. (0-59) 857 6671  fax.  (0-59) 857 6951
email:  warcino@szczecinek.lasy.gov.pl

www.warcino.szczecinek.lasy.gov.pl

Biuro czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. od 7.00 do 15.00

Nadleśniczy w sprawie skarg i wniosków przyjmuje w każdy 
czwartek od godz.14.00 do 16.00

W dniach 10 grudnia oraz 
16 i 17 grudnia b.r. zaprasza-
my wszystkich tych, którzy 
chcą sami wybrać i wyciąć 
swoje najpiękniejsze drzew-

ko bożonarodzeniowe na 
plantację choinkową w Bie-
sowicach oraz w Ciecholubiu 
(naprzeciw dworca PKP).

Przytul swoją choinkę razem  
z Nadleśnictwem Warcino

W tych dniach sprzedaż od-
bywać się będzie w godzinach 
od 9.00 do 16.00. 

Dodatkowo informujemy, 

że w dniach 18-21 grudnia b.r. 
w siedzibie Nadleśnictwa War-
cino przy ul. Gen. Wł. Sikor-
skiego 11 A w Kępicach ruszy 

sprzedaż „choinek” - Świerka 
pospolitego (Picea abies).

W tych dniach sprzedaż od-
bywać się będzie w godz. od 

9.00 do 16.00. 
Informujemy również, że 

istnieje możliwość płatności 
kartą.


